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ACTA PLE NÚM. 10/06 

 
 
SESSIÓ CELEBRADA PER L'AJUNTAMENT EL DIA 27 DE JULIOL 2006 
 
 
 
 
CARÀCTER DE LA SESSIÓ: ORDINÀRIA 
CONVOCATÒRIA: 1ª 
DATA: 27 DE JULIOL DE 2006 
 
 
 A la ciutat de Cornellà de Llobregat, quan són les dinou hores del 
dia vint-i-set de juliol de dos mil sis, es reuneixen a la sala de sessions 
d'aquest Ajuntament, prèvia convocatòria realitzada a l’efecte en els termes 
legalment establerts, els membres integrants de l'Ajuntament Ple que a 
continuació es relacionen, en sessió ordinària i primera convocatòria, sota la 
Presidència del senyor Alcalde, i assistits per mi, la Secretària General. 
 
 
 
ASSISTENTS 
 
 
Alcalde 
 
Sr. Antonio Balmón Arévalo 
 
 
Primer Tinent d'Alcalde 
 
Sr.  Antonio Martínez Flor 
 
 
Tinents/es d'Alcalde 
 
Sr. Vicenç Badenes i Teixidó 
Sr. Sergio Fernández Mesa 
Sra.  Rocio García Pérez 
Sr. José Luis Morlanes Galindo 
Sra. Carmen Romero López 
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Regidors/es 
 
Sra.  Pilar Albiol Gilabert   
Sr. Nèstor Artís i Villena 
Sr.   Manuel Jesús Casado Ruiz 
Sr.   Salvador Colominas Tutusaus 
Sra. Susana Cordero Rojas  
Sra.  Elisa Corral Lozano 
Sra.  María José Díaz Algarín 
Sra. María  Isabel Espinosa Fernández 
Sr. Juan Antonio García Díaz 
Sr.    Jordi García Guitart 
Sra.  Rosa Eva Granadal Gálvez 
Sr. Miguel López Sánchez 
Sr. Perfecto Madrid Olmos 
Sra. Aurora Mendo Sánchez 
Sr. Francesc Molina Núñez 
Sra.  María José Mont Rieiro 
 
 
Secretària General 
 
Sra. Carmen Alonso Higuera 
 
 
Interventor 
 
Sr.  Joan R. Sagalés Guillamón 
 
 
NO ASSISTENTS 
 
 
Amb veu i vot 
 
Excusen  
 
Sra.  Enriqueta Pardo Lanuza 
Sra. Glòria Récio Díaz 
 
 
 
 Per l'Alcaldia-Presidència es declara oberta la sessió, i es passa a 
despatxar els assumptes que figuren l'ordre del dia i que són els següents: 
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I 
 

PART RESOLUTIVA 
 
 
PROPOSTES DE SECRETARIA 
 
 
 1.- Aprovació de l'acta núm. 9/06, corresponent a la sessió 
ordinària del dia 29 de juny d'enguany. 
 
 L’esborrany de l’acta ha estat lliurat a tots els regidors i regidores 
junt amb la convocatòria d’aquesta sessió. 
 
 
 VOTACIÓ         UNANIMITAT 
 
 
 
 
 2.- Donar compte i, si és el cas, ratificar els decrets i 
resolucions de l'Alcaldia que a continuació es relacionen. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura dels Decrets i Resolucions dictats per 
l'Alcaldia, el text literal dels quals és el següent: 
 
 
 2.1.- Decret núm. 3780/06 de data 19 de juny. 
 

“Vist l’informe emès pel Departament de Recursos Humans, referent 
a la necessitat de cobrir la incapacitat temporal de l’empleat d’aquest 
Ajuntament, Sr.  Domingo Hidalgo Martínez, que ocupa una plaça de 
Subaltern, als efectes de garantir el normal funcionament de la Piscina Can 
Millars, 
 

Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
suplència per poder garantir el funcionament del servei, es fa necessari 
recórrer a  les persones que van treballar com a Peons de Manteniment 
mitjançant els Plans d’Ocupació Municipals la passada edició 2004/2005,  

 
Atès que el senyor Gregorio Rodríguez Rivera ha treballat per aquest 

Ajuntament realitzant tasques de manteniment, a plena satisfacció d’aquesta 
organització, 
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 Atès que el senyor Gregorio Rodríguez Rivera té els coneixements i 
les aptituds necessàries per la realització de les esmentades tasques, i que ha 
mostrat disponibilitat per acceptar l’oferta de treball, 
  
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament, partida 
pressupostària 03 452B0 13100 de Personal laboral eventual / Piscines, 

 
Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 

al Servei de les Entitats Locals així com l’article 15.1 c) de l’Estatut dels 
Treballadors i l’article 4rt. del Reial Decret 2720/1998, 
 
  Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,   

 
HE RESOLT 

 
Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre interinament 

la suplència de Subaltern a la Piscina Can Millars. 
 
Segon.- Autoritzar la contractació temporal d’interinitat del senyor 

Gregorio Rodríguez Rivera, en qualitat de Subaltern, perquè substitueixi al 
titular del lloc de treball senyor Domingo Hidalgo Martinez, des del dia 09-06-
2006 i fins a la seva reincorporació, o s’hagi de resoldre per qualsevol dels 
supòsits recollits en l’article 24 del Reglament del Personal al Servei de les 
Entitats Locals aplicables a aquesta modalitat contractual. 

 
Tercer.- Adscriure a l’esmentat empleat al lloc de treball de 

Conserge de la Piscina Can Millars, establint-li les retribucions i la resta de 
condicions de treball establertes en el pacte de condicions de treball del 
personal de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat i dels seus Organismes 
Autònoms. 
 

Quart.- Comunicar la present resolució a l’interessat, al seu Cap, al 
de Recursos Humans i al Comitè d’Empresa. 

 
Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 

Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 
 Intervé en primer lloc el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, 
per indicar que aquest Decret fa referència a la contractació temporal de 
personal per poder atendre interinament la suplència d’un Subaltern a la 
Piscina Can Millars. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
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 2.2.- Decret núm. 3981/06 de data 27 de juny. 
 
 “Aquesta Alcaldia, mitjançant Decret dictat el dia 3 de desembre de 
2003, amb el número 6692/2003, i com a conseqüència de la nova 
organització derivada de la Corporació sorgida de les Eleccions Municipals que 
varen tenir lloc el dia 25 de maig anterior, va designar els membres integrants 
del Ple del Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, posteriorment 
modificat per Decrets de l’Alcaldia números 366/2004, de 6 de febrer, 
2264/2004, de 20 de maig, 3173/2004, de 5 de juliol, 6485/2004, de 21 de 
desembre, 1014/2005, de 16 de març,  2559/2005, de 2 de juny, 5903/2005, 
de 30 de novembre, 6176/2005, de 7 de desembre, 1328/2006, de 17 de 
març,  1395/2006, de 21 de març, 2698/2006, d’11 de maig i 3453/2006, de 
2 de juny. 
 
 Atès que mitjançant escrit de la Secretaria del Consell Municipal de 
la Dona, que va tenir entrada en aquest Ajuntament el passat dia 21 de juny, 
es sol·licita la modificació de les representants, titular i suplent, de l’Associació 
“ADELANTE”,  en l’esmentat Consell. 
  
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,  
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Modificar el Decret de l’Alcaldia número 6692/03, de 3 de 
desembre, relatiu al nomenament dels membres del Ple del Consell de la Dona 
de Cornellà de Llobregat, en el sentit següent: 
 
a) Deixar sense efecte el nomenament efectuat per Decret de l’Alcaldia 
núm. 6692/2003, de 3 de desembre a favor de les senyores Carmen Sánchez 
Almansa i Conchi Alors Carmona, titular i suplent respectivament, de 
l’Associació ADELANTE, en el Ple del Consell. 
 
b) Nomenar  a les senyores Rosario Robledo Aguilar i Eusebia Vélez Ayuso, 
titular i suplent respectivament, de l’Associació ADELANTE, en el Ple del 
Consell. 
 
 Segon.- Comunicar aquest Decret al President, Vice-presidenta i 
Secretària del Consell de la Dona de Cornellà de Llobregat, i a les persones 
afectades, als efectes escaients.  
 
 Tercer.- Donar compte al Ple de l’Ajuntament d’aquesta resolució, 
en la pròxima sessió que es convoqui, per a la seva ratificació.” 
 
 Intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per manifestar 
que l’objecte d’aquest Decret és una modificació relativa al nomenament de 
determinats membres representants de l’Associació ADELANTE del Ple del 
Consell de la Dona. 
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 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 2.3.- Decret núm. 4006/06 de data 28 de juny. 
 
 “Vista la necessitat de tenir que disposar del recolzament d’un/a 
Auxiliar Administratiu/va durant el període del 1 de juliol del 2006 i  fins el 31 
d’agost de 2006, per poder garantir les absències del personal de l’Oficina 
d’Atenció al Ciutadà durant el període de vacances d’Estiu,  
 
 Vist l’informe emès per l’Oficina d’Atenció al Ciutadà, referent a la 
necessitat de cobrir aquestes absències. 
 
 Atès que la Sra. Francesca Vidal Ramon, ha prestat  enguany 
serveis en el mateix departament a través dels Plans d’Ocupació, a plena 
satisfacció d’aquesta Organització, i reuneix el perfil i condicions laborals per 
poder atendre amb diligència aquesta activitat temporal com Auxiliar 
Administrativa, 
  
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 
contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament,  partida 
pressupostària 03 121G0 13100 de Personal laboral eventual / O.A.C., 
 
 Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 
al Servei de les Entitats Locals això com els articles 15.1. b) de l’Estatut dels 
Treballadors, l’article 3er. del Reial Decret 2720/1998, 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,   
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per la contractació no 
permanent de un/una Auxiliar Administratiu/va per circumstàncies de la 
producció durant el període del 1 de juliol de 2006 al 31 d’agost de 2006. 
 
 Segon.- Autoritzar la contractació laboral de caràcter no 
permanent, per circumstàncies de la producció, de la senyora Francesca Vidal 
Ramon, en qualitat d’Auxiliar Administrativa, amb efectes del 1 de juliol de 
2006 i fins el dia 31 d’agost de 2006, ambdós inclosos. 
 
 Tercer.- Establir a l’esmentada empleada les retribucions que li 
corresponguin, d’acord amb les taules salarials vigents en aquest Ajuntament 
pel personal laboral. 
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 Quart.- Comunicar la present resolució a l’interessada, a la seva 
Cap, al Representant del Comitè i al Departament d’Organització i Recursos 
Humans als efectes adients.  
 
 Cinquè.- Donar compte de la present resolució al Ple, en la propera 
sessió que se celebri. 
 
 Sisè.- Publicar la present contractació en el Butlletí Oficial de la 
Província i Diari Oficial de la Generalitat de conformitat al que preveu la 
normativa vigent.” 
 
 Seguidament intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que aquest Decret fa referència a la contractació eventual d’un 
auxiliar administratiu per poder garantir les absències del personal de 
l’Oficina d’Atenció al Ciutadà durant el període de vacances d’estiu.  
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.4.- Decret núm. 4008/06 de data 28 de juny. 
 

“Vista la necessitat de disposar de dues persones per atendre les 
funcions de subaltern/a  per cobrir el servei de caixa de la Piscina Municipal 
de Can Mercader durant la temporada d’Estiu de 2006,  

 
Atès que un dels llocs de treball de subaltern/a-caixer/a resta 

encara sense cobrir,  
 
Atès que davant la dificultat de cobrir totes les places sol·licitades, 

es fa necessari recórrer  a les persones que han treballat enguany mitjançant 
els Plans d’Ocupació Municipals com a Auxiliars Administratius, 

 
Atès que el senyor Joaquin Colomé Bassons és la primera que ha 

manifestat la seva disponibilitat i acceptació a la proposta que se li ha realitzat  
 
Atès que existeix consignació pressupostària suficient en la partida 

03452B013100 Personal laboral eventual / Piscines, per atendre el cost de 
l’esmentada contractació, 

 
Atès el que disposen els articles 16 i ss. i 94 del Reglament de 

Personal al Servei de les Entitats Locals, així com els articles 15.1. a) de 
l’Estatut dels Treballadors i 2on. del Reial Decret 2720, de 18 de desembre de 
1998, 

 
Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 

legalment té conferides,   
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HE RESOLT 
 
Primer.- Declarar raons d’urgència per contractar eventualment 

un/a Subaltern/a a la Piscina Municipal Can Mercader. 
 
Segon.-  Autoritzar la contractació laboral temporal per Obra i 

Servei Determinat a l’empara del R.D. 2720/98, del senyor Joaquin Colomé 
Bassons, per la prestació de serveis com a Subaltern-Caixer, a la Piscina de 
Can Mercader, durant el període del 27 de juny de 2006 i fins el 5 de setembre 
de 2006, ambdós inclosos. 

 
Tercer.- Assignar a l’esmentat empleat les retribucions 

corresponents als llocs de treball de Subaltern/a, d’acord amb les vigents 
taules salarials, aprovades per aquesta Corporació, en virtut dels acords 
assolits amb la representació del personal i les disposicions legals vigents. 

 
Quart.- Comunicar la present resolució als interessats, al seu Cap, 

al Departament Recursos Humans i al Comitè d’Empresa. 
 
Cinquè.- Donar compte de la present resolució al Ple, en la propera 

sessió que se celebri. 
 
Sisè.- Publicar la present contractació en el Butlletí Oficial de la 

Província i Diari Oficial de la Generalitat de conformitat al que preveu la 
normativa vigent.” 

 
Seguidament intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón, Arévalo, 

manifestant que mitjançant aquest Decret es procedeix a contractar 
eventualment un Subaltern per la prestació de serveis a la Piscina Municipal 
Can Mercader durant el període del 27 de juny de 2006 i fins el 5 de setembre 
de 2006, ambdós inclosos. 

 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.5.- Decret núm. 4009/06 de data 28 de juny. 
 

 “Vista la necessitat de proveir interinament d'un lloc de treball 
d'Auxiliar Administratiu/va al Departament de Via Pública, per poder atendre 
les funcions administratives que poden restar desateses com a conseqüència 
de la incapacitat temporal de la funcionària de carrera d’aquest Ajuntament, 
senyora Felipa Fernández Cuadrado, 
 
 Atès que l’esmentada funcionària ocupa un lloc de treball 
d’Administrativa, 
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 Atès que dins de l’organització no hi ha cap altre funcionària que 
pugui atendre les tasques de la persona que es troba de baixa sense que 
provoqués una altre distorsió en una altre àrea de gestió municipal, 
 
 Atès que pel procediment ordinari no es pot designar a cap 
candidat/ta, per cobrir aquesta baixa, perquè del resultat de les darreres 
convocatòries que estaven previstes per poder atendre aquest tipus de 
incidències no ho permeten al no haver aspirants aprovats per poder-ho fer, 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
absència temporal per poder garantir el funcionament del servei, es fa 
necessari recórrer a persones que hagin treballat com Auxiliar 
Administratius/ves en aquest Ajuntament, 
 
 Atès que la senyora Maria Dolores Martínez Medina té els 
coneixements i les aptituds necessàries per la realització de les esmentades 
tasques, perquè coneix les funciones que s’han de dur a terme per la seva 
experiència en qualitat d’Auxiliar Administrativa mitjançant els Plans 
d’Ocupació Municipals d’enguany, al mateix departament, a plena satisfacció 
d’aquesta Organització,  
 
 Atès que la senyora Mª Dolores Martínez Medina ha manifestat la 
seva disponibilitat i acceptació a la proposta que se li ha realitzat, 
 
 Atès que existeix consignació suficient a les partides 
03322C012000, 03322C012100, 03322C015000, 
 
 Atès el que preveuen els articles 6 i 94 i ss. del Reglament de 
Personal al Servei de les Entitats Locals, 
 
 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides, 
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder cobrir la incapacitat 
temporal de la funcionària de carrera d’aquest Ajuntament, senyora Felipa 
Fernández Cuadrado.  
 
 Segon.- Nomenar funcionària interina a la Sra. Maria Dolores 
Martínez Medina, en qualitat d'Auxiliar Administrativa, enquadrat en l’Escala 
d’Administració General, classificada en el grup D, amb efectes 27 de juny de 
2006 i fins a la seva reincorporació, i mentre romangui en aquesta situació 
administrativa o es pugui revocar la designació per qualsevol altre supòsit 
recollit en l'article 7è del Reglament del Personal al Servei de les Entitats 
Locals, o per incompliment sobrevingut dels requisits essencials pel seu 
nomenament establerts a l’article 71è del mateix Reglament i específicament el 
que fa referència a la inhabilitació per sentència ferma a l’exercici de les 
funciones públiques. 
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 Tercer.- Adscriure a la senyora Maria Dolores Martínez Medina al 
lloc de treball d’Auxiliar Administratiu/va del Departament de Via Pública, 
assignant-li les retribucions corresponents al mateix. 
 
 Quart.- Notificar la present resolució a l’interessada, al seu Cap, a 
la Junta de Personal i al Departament de Recursos Humans, als efectes 
oportuns. 
 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 Seguidament intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que aquest Decret fa referència a la contractació d’una persona per 
cobrir la incapacitat temporal d’una la funcionària de carrera.  
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 2.6.- Decret núm. 4096/06 de data 29 de juny. 
 

 “Vista la necessitat de disposar de set persones per atendre les 
funcions de subaltern/a de la Piscina Municipal de Can Mercader durant la 
temporada d’Estiu de 2006,  

 
Atès que un dels llocs de treball de subaltern/a resta encara sense 

cobrir,  
 
Atès que el senyor Alejandro Alarcón Sanchez ha presentat la 

renúncia al seu lloc de treball com a Subaltern amb efectes 24 de maig de 
2006, 

 
Atès que davant la dificultat de cobrir totes les places sol·licitades, 

es fa necessari recórrer  a la bossa de treball de subalterns/es i a les persones 
que han treballat enguany mitjançant els Plans d’Ocupació Municipals, 

 
Atès que existeix consignació pressupostària suficient en la partida 

03452B013100 Personal laboral eventual / Piscines, per atendre el cost de 
l’esmentada contractació, 

 
 Atès el que disposen els articles 16 i ss. i 94 del Reglament de 

Personal al Servei de les Entitats Locals, així com els articles 15.1. a) de 
l’Estatut dels Treballadors i 2on. del Reial Decret 2720, de 18 de desembre de 
1998, 

 
Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 

retroactivitat dels actes favorables als interessats, 
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Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 

legalment té conferides,   
 

HE RESOLT 
 
Primer.- Declarar raons d’urgència per contractar eventualment dos 

Subalterns/es a la Piscina Municipal Can Mercader. 
 
Segon.- Autoritzar la contractació laboral temporal per Obra i 

Servei Determinat a l’empara del R.D. 2720/98, de les persones i els períodes 
que tot seguit es relacionen, per la prestació de serveis com a Subalterns, a la 
Piscina de Can Mercader per la temporada d’estiu 2006: 

 
Nom Períodes 

Nicolás Alfredo Santos Iglesias 27/06/06 al 03/09/2006 
Alejandro Rubio Ortega 8/06/2006 al 03/09/2006 
 
Tercer.- Assignar als esmentats empleats les retribucions 

corresponents als llocs de treball de Subaltern/a, d’acord amb les vigents 
taules salarials, aprovades per aquesta Corporació, en virtut dels acords 
assolits amb la representació del personal i les disposicions legals vigents. 

 
Quart.- Comunicar la present resolució als interessats, al seu Cap, 

al Departament Recursos Humans i al Comitè d’Empresa. 
 
Cinquè.- Donar compte de la present resolució al Ple, en la propera 

sessió que se celebri. 
 
Sisè.- Publicar la present contractació en el Butlletí Oficial de la 

Província i Diari Oficial de la Generalitat de conformitat al que preveu la 
normativa vigent. 

 
Setè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a les dates 27 i 8 

de juny de 2006 respectivament,  en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 
30/92.” 
 
 Intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per manifestar 
que aquest Decret fa referència a la contractació de dos subalterns per la 
Piscina Municipal de Can Mercader per la temporada d’estiu 2006. 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.7.- Decret núm. 4269/06 de data 03 de juliol. 
 
 “Vista la instància presentada en data 13 d’abril de 2006 pel Sr. 
Matias Polo Palau, per la qual sol·licita la reversió de part dels béns expropiats 
per l’expedient de taxació conjunta al Sr. Matias Polo Palau, en execució del 
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Pla Especial d’Assignació d’Usos del Subsector Ribera-Serrallo, de Cornellà de 
Llobregat. 
 
 Vist el Decret d’Alcaldia número 1700/2006, de 31 de març per que 
s’exercita per aquest Ajuntament l’acció administrativa corresponent, a 
l’empresa del que disposa el Reglament de Patrimoi dels Ens Locals de 
Catalunya recuperar la possessió dels terrenys municipals il.legalment 
ocuptas, pel senyor Matias Polo. 
 
 Vist l’informe jurídic número 28/2006 de la Secretària General de 
data 13 de juny de 2006, emès en relació a la sol.licitud esmentada, el qual 
informa sobre les actuacions a realitzar. 
 
 Atès que en tant ens tramita la possible reversió dels terrenys es 
consiera convenient que s’adoptés una mesura provisional consistent en la 
suspensió cautelar dels procediments iniciats, pel que fa al relatiu a la 
recuperació d’ofici dels béns, acollint-nos al que disposa l’article 42.4. e) de la 
llei 30/1992, de 26 de novembre, de Règim Jurídic de les  Administracions 
Públiques i dels procediment administratiu comú. 
 
 Vist l’informe emès al respecte pel cap del Departament de 
Contractació-Patrimoni i la Secretària general . 
 
 Per tot això en exercici de les competències que m’han estat  
conferides per la legislació de Règim Local. 
 

HE RESOLT 
 
 Primer.- Suspendre el procediment de recuperació dels bens iniciat 
mitjançant Decret de l’Alcaldia número 1700/2006, de 31 de març, pel que 
s’exercita per aquest Ajuntament l’acció administrativa corresponent per, a 
l’empara del que disposa el Reglament de Patrimoni dels Ens Locals de 
Catalunya, recuperar la possessió dels terrenys municipals il·legalment 
ocupats, pel senyor Matias Polo, fins a la resolució de la sol·licitud de reversió 
presentada pel Senyor Matias Polo Palau. 
 
 Segon.- Comunicar la present resolució al senyor Matias Polo Palau 
al Departament d’ Urbanisme i Habitatge.   
 
 Tercer .- Ratificar el present Decret a la propera sessió plenària que 
celebri l’ Ajuntament.” 
 
 Seguidament pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que aquest Decret fa referència a un acord que es va 
prendre en l’anterior el Ple i, per tant, es té que deixar sense efecte el Decret 
número 1700/2006, de 31 de març, relatiu a iniciar la recuperació d’un 
terreny, perquè en aquest moment ja està decidit pel Ple el que es té que fer 
amb els terrenys. 
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 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 2.8.- Decret núm. 4276/06 de data 03 de juliol. 
 

“Vista la necessitat d’haver de disposar d’un recolzament d’Auxiliar 
Administratiu, durant el període del 27/06/2006 i fins el 08/09/2006, per 
poder cobrir les necessitats de l’organització municipal degudes a les 
absències per incapacitats temporals i els permisos per vacances estivals, 

 
Vist l’informe emès pel Departament de Recursos Humans, referent 

a la necessitat de cobrir aquestes absències. 
 
Atès que la Sra. Núria Montserrat Pérez, ha prestat  enguany 

serveis en el mateix departament a través dels Plans d’Ocupació, a plena 
satisfacció d’aquesta Organització, i reuneix el perfil i condicions laborals per 
poder atendre amb diligència aquesta activitat temporal com Auxiliar 
Administrativa, 

 
Atès que la senyora Núria Montserrat Pérez  ha manifestat la seva 

disponibilitat i acceptació a la proposta que se li ha realitzat, 
 
Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre l’esmentada 

contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament,  partida 
pressupostària 03 111B0 13100 de Personal laboral eventual / Gabinet 
Alcaldia, 

 
Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 

al Servei de les Entitats Locals això com els articles 15.1. b) de l’Estatut dels 
Treballadors, l’article 3er. del Reial Decret 2720/1998, 

 
Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 

legalment té conferides, 
 

HE RESOLT 
 
Primer.- Declarar raons d’urgència per la contractació no 

permanent de un/una Auxiliar Administratiu/va per circumstàncies de la 
producció durant el període del 27 de juny de 2006 al 8 de setembre de 2006. 

 
Segon.- Autoritzar la contractació laboral de caràcter no 

permanent, per circumstàncies de la producció, de la senyora Núria 
Montserrat Pérez, en qualitat d’Auxiliar Administrativa, amb efectes del 27 de 
juny de 2006 i fins el dia 8 de setembre de 2006, ambdós inclosos. 

 
Tercer.- Establir a l’esmentada empleada les retribucions que li 

corresponguin, d’acord amb les taules salarials vigents en aquest Ajuntament 
pel personal laboral. 
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 Quart.- Comunicar la present resolució a l’interessada, a la seva 

Cap, al Representant del Comitè i al Departament d’Organització i Recursos 
Humans als efectes adients.  

 
Cinquè.- Donar compte de la present resolució al Ple, en la propera 

sessió que se celebri. 
 
Sisè.- Publicar la present contractació en el Butlletí Oficial de la 

Província i Diari Oficial de la Generalitat de conformitat al que preveu la 
normativa vigent.” 
 
 Seguidament intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que aquest Decret fa referència a la contractació de caràcter no 
permanent d’una auxiliar administrativa durant el període del 27 de juny de 
2006 al 8 de setembre de 2006. 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.9.- Decret núm. 4406/06 de data 07 de juliol. 
 
 “Vist l’informe emès pel Departament de Recursos Humans referent 
a la necessitat de cobrir la incapacitat temporal de la funcionària de carrera 
d’aquest Ajuntament, Sra. Pilar Redondo López, que ocupa una plaça de 
Subalterna, als efectes de garantir el normal funcionament del C.E.I.P. Abat 
Oliba, 
 
 Atès que la persona a ser substituïda és funcionària de carrera 
d’aquest Ajuntament, es proposa designar un/a funcionari/a interí/na  per 
cobrir la incapacitat temporal de la senyora Pilar Redondo López, fins a la seva 
reincorporació, 
 
 Atesa la necessitat de cobrir amb la màxima urgència l’esmentada 
incapacitat temporal per poder garantir el funcionament del servei, es fa 
necessari recórrer a persones que hagin treballat com a Subalterns per aquest 
Ajuntament, 
 
 Atès que el senyor Vicente Fernandez Vaz té els coneixements i les 
aptituds necessàries per la realització de les esmentades tasques, i que ha 
manifestat la seva disponibilitat i acceptació a la proposta que se li ha 
realitzat, 
 
 Atès que existeix consignació suficient a les partides 
03422A112000, 03422A112100, 03422A115000, 
 
 Atès el que preveuen els articles 6 i 94 i ss. del Reglament de 
Personal al Servei de les Entitats Locals, 
 



15 

 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,   
 

HA RESOLT 
 
 Primer.- Declarar raons d’urgència per poder atendre la incapacitat 
temporal de la funcionària de carrera d’aquest Ajuntament, senyora Pilar 
Redondo López, en qualitat de Subaltern, 
 
 Segon.- Nomenar funcionari interí al senyor Vicente Fernandez Vaz, 
en qualitat de Subaltern, enquadrat en l’Escala d’Administració General, 
classificat en el grup E, amb efectes 3 de juliol de 2006 i fins a la 
reincorporació del titular de la plaça, senyora Pilar Redondo López, i  mentre 
romangui en aquesta situació administrativa o es pugui revocar la designació 
per qualsevol altre supòsit recollit en l'article 7è del Reglament del Personal al 
Servei de les Entitats Locals, o per incompliment sobrevingut dels requisits 
essencials pel seu nomenament establerts a l’article 71è del mateix Reglament 
i específicament el que fa referència a la inhabilitació per sentència ferma a 
l’exercici de les funcions públiques.  
 
 Tercer.- Adscriure al senyor Vicente Fernandez Vaz al lloc de treball 
de Subaltern a l’Àrea Tècnica de Manteniment i Serveis del Departament de 
Via Pública, assignant-li les retribucions corresponents al mateix. 
 
 Quart.- Notificar la present resolució a l’interessat, al seu Cap, a la 
Junta de Personal i al Departament de Recursos Humans, als efectes 
oportuns. 
 
 Cinquè.- Donar compte del contingut de la present resolució al Ple 
Municipal per la seva ratificació i publicar la designació en el Diari Oficial de 
la Generalitat i Butlletí Oficial de la Província.” 
 
 Intervé a continuació el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, 
per manifestar que aquest Decret fa referència a declarar raons d’urgència per 
la contractació d’un subaltern per poder atendre la incapacitat temporal d’una 
funcionària d’aquest Ajuntament. 
 
 Tot seguit se sotmet a votació el decret, i és ratificat per unanimitat 
dels assistents. 
 
 
 2.10.- Decret núm. 4591/06 de data 18 de juliol. 
 

“Vista la necessitat de tenir que disposar del recolzament d’un/a 
Auxiliar Administratiu/va durant el període del 3 de juliol del 2006 i  fins el 31 
d’agost de 2006, per poder garantir les absències del personal del 
Departament de Salut Pública, Benestar Social, Consum i Educació durant el 
període de vacances d’Estiu,  
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Vist l’informe emès pel Departament d’Organització i Programes, 
referent a la necessitat de cobrir aquestes absències. 

 
Atès que la Sra. Antònia Carmona Murillo, ha prestat  enguany 

serveis en el mateix departament a través dels Plans d’Ocupació, a plena 
satisfacció d’aquesta Organització, i reuneix el perfil i condicions laborals per 
poder atendre amb diligència aquesta activitat temporal com Auxiliar 
Administrativa, 

  
 Atès que hi ha consignació pressupostària per atendre 

l’esmentada contractació en el Capítol I del pressupost d’aquest Ajuntament,  
partida pressupostària 03 315A0 13100 de Personal laboral eventual / Dir. S. 
Social, 

 
Atès el que preveuen els articles 16 i 94 del Reglament del Personal 

al Servei de les Entitats Locals això com els articles 15.1. b) de l’Estatut dels 
Treballadors, l’article 3er. del Reial Decret 2720/1998, 

 
Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 

retroactivitat dels actes favorables als interessats, 
 
Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 

legalment té conferides,   
 

HE RESOLT 
 
Primer.- Declarar raons d’urgència per la contractació no 

permanent de un/una Auxiliar Administratiu/va per circumstàncies de la 
producció durant el període del 3 de juliol de 2006 al 31 d’agost de 2006. 

 
Segon.- Autoritzar la contractació laboral de caràcter no 

permanent, per circumstàncies de la producció, de la senyora Antonia 
Carmona Murillo, en qualitat d’Auxiliar Administrativa, amb efectes del 3 de 
juliol de 2006 i fins el dia 31 d’agost de 2006, ambdós inclosos. 

 
Tercer.- Establir a l’esmentada empleada les retribucions que li 

corresponguin, d’acord amb les taules salarials vigents en aquest Ajuntament 
pel personal laboral. 

 
Quart.- Comunicar la present resolució a l’interessada, a la seva 

Cap, al Representant del Comitè i al Departament d’Organització i Recursos 
Humans als efectes adients.  

 
Cinquè.- Donar compte de la present resolució al Ple, en la propera 

sessió que se celebri. 
 
Sisè.- Publicar la present contractació en el Butlletí Oficial de la 

Província i Diari Oficial de la Generalitat de conformitat al que preveu la 
normativa vigent. 
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Setè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a la data 3 de 

juliol de 2006 en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92.” 
 

 Intervé  seguidament el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que aquest Decret també fa referència a la contractació, per 
circumstàncies de la producció, d’una auxiliar administrativa amb efectes de 3 
de juliol i fins el 31 d’agost d’enguany. 

 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 2.11.- Decret núm. 4655/06 de data 20 de juliol. 
 

 “Vista la proposta de contractació laboral de sis persones per 
desenvolupar tasques de suport en càrrega i descàrrega de muntatge 
d’escenografia, presentada pel Departament Tècnic de Cultura i així com 
l’informe emès pel Departament de Recursos Humans, 

 
Atès que l’esmentada proposta es realitza per desenvolupar tasques 

de suport (càrrega i descàrrega, muntatge, ambientació, etc.), així com per 
aquells altres serveis de les mateixes característiques o similars, que es 
puguin requerir per les diferents activitats de la campanya Nits d’Estiu 2006, 
 

Atès que existeix consignació pressupostària suficient en la partida 
03451A013100 per atendre el cost de les esmentades contractacions, 

 
Atès el que preveuen els articles 16, 17, 18, 19 i 20 del Reglament 

del Personal al Servei de les Entitats Locals, així com el que disposa el R.D. 
2720/1998, de 29 de desembre en relació a les contractacions temporals per 
obra o servei determinat, 

 
Atès el que disposa l’article 57.3 de la Llei 30/92 en relació a la 

retroactivitat dels actes favorables als interessats, 
 

 Per tot això, aquesta Alcaldia, en ús de les atribucions que 
legalment té conferides,   

 
HE RESOLT 

 
Primer.- Declarar raons d’urgència per contractar el personal 

laboral de caràcter no permanent per atendre el servei determinat de suport a 
la campanya Nits d’Estiu 2006. 
 

Segon.- Autoritzar la contractació laboral temporal per Obra o 
Servei Determinat, a l’empara de l’article 15 de l’Estatut dels Treballadors, de 
les persones i durant els períodes que a continuació s’indiquen, per la 
prestació de serveis com a Muntadors d’Instal·lacions Escenogràfiques per la 
campanya Nits d’Estiu 2006: 



18 

 
 
NOM DATES NOMBRE D’HORES 

José A. Rodríguez Escobar 7, 14 i 21 de juliol de 2006 27 
Albert Martínez Fabra 7, 14 i 21 de juliol de 2006 27 
Francisco Salgueró Alvarez 7, 14 i 21 de juliol de 2006 27 
Xavier Pérez Ricart 7, 14 i 21 de juliol de 2006 36 
Manuel López González 7, 14 i 21 de juliol de 2006 36 
Diego Escobar Corvo 7, 14 i 21 de juliol de 2006 48 
 

 
Tercer.- Assignar als esmentats empleats una retribució bruta de 

284,22 euros per la prestació de 27 hores,  375,27 euros per la prestació de 
36 hores, i  496,66 euros per la prestació de 48 hores, inclòs la part 
proporcional de pagues extres/vacances, realitzades d’acord amb les 
necessitats dels actes. 

 
Quart.- Comunicar la present resolució als interessats, al 

Departament de Cultura, al Departament de Recursos Humans i al Comitè 
d’Empresa. 

 
Cinquè.- Donar compte de la present resolució al Ple, en la propera 

sessió que se celebri. 
 
Sisè.- Publicar la present contractació en el Butlletí Oficial de la 

Província i Diari Oficial de la Generalitat de conformitat al que preveu la 
normativa vigent. 

 
Setè.- Retrotraure els efectes d’aquesta resolució a la data 7 de 

juliol de 2006 en aplicació de l’article 57.3  de la Llei 30/92.” 
 

Intervé seguidament el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que aquest Decret fa referència a la contractació de personal per 
atendre el servei determinat de suport a la campanya Nits d’Estiu 2006. 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
 3.- Donar compte de l’acord de la Junta de Govern Local que a 
continuació es relaciona. 
 
 
 Per la Secretària de la Corporació, i a efectes de  la seva ratificació o 
el seu coneixement, es dóna lectura de l’acord adoptat per la Junta de Govern 
Local, en la sessió que s'especifica, el text literal del qual és el següent: 
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 Sessió celebrada el dia 12 de juliol. 
 
 
 PROPOSTA DE L'ÀREA DE SERVEIS A LA PERSONA 
 
 “Vist què el passat dia 30 de maig de 2006 es va lliurar el nou 
document sobre el Pacte per a la Salut del Baix Llobregat Centre-Fontsanta, al 
Consell Comarcal del Baix Llobregat. 
 
 Atès que el proper dia 20 de juliol a les 13’30 hores tindrà lloc a la 
Seu del Consell Comarcal del Baix Llobregat la Signatura del Pacte per a la 
Salut del Baix Llobregat Centre-Fontsanta. 
 
 Atès que el Departament de Salut de la Generalitat, directament o a 
través del CatSalut, l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, l’Ajuntament 
d’Esplugues de Llobregat, l’Ajuntament de Sant Joan Despí, l’Ajuntament de 
Sant Just Desvern, l’Ajuntament de Sant Feliu de Llobregat, l’Ajuntament de 
Molins de Rei, l’Ajuntament del Papiol, l’Ajuntament de Vallirana, 
l’Ajuntament de Cervelló, l’Ajuntament de La Palma de Cervelló, l’Ajuntament 
de Corbera de Llobregat i el Consell Comarcal del Baix Llobregat treballaran 
conjuntament en la planificació, ordenació, avaluació i coordinació dels 
centres, serveis i establiments de protecció de la salut i d’atenció sanitària, 
sociosanitària i de rehabilitació que desenvolupen la seva activitat, totalment o 
parcial, dins l’àmbit territorial dels seus municipis. 
 
 Atès que les previsions d’aquest conveni s’estableixen com a 
fórmula per a articular la col·laboració entre les administracions signants i 
totes aquelles que, actuant en l’àmbit territorial del Baix Llobregat Centre-
Fontsanta, hi vulguin participar, atesa la finalitat d’interès públic que 
comparteixen pel que fa a la millora de l’atenció sanitària al territori partint 
del màxim d’aprofitament dels recursos disponibles. Aquesta col·laboració 
s’adaptarà a les competències i responsabilitats que cadascuna d’elles té 
assignades segons el marc legal vigent que conforma el sistema sanitari de 
Catalunya, així com a aquella normativa posterior que pugui incidir en la 
regulació d’iniciatives amb continguts anàlegs als que s’impulsen a través de 
la subscripció del present conveni. 
 
 Atès que les parts articularan la seva col·laboració mitjançant la 
creació d’una organització comuna amb personalitat jurídica pròpia i 
independent de la dels seus membres que adoptarà la forma de consorci i es 
denominarà Govern Territorial de Salut del Baix Llobregat Centre-Fontsanta, 
sens perjudici que, en el moment de la constitució del Consorci i aprovació 
dels seus Estatuts, les entitats consorciades acordin una altra denominació. 
 
 Atès què, l’objectiu prioritari d’aquest Govern serà contribuir a la 
millora de la salut i a l’ordenació i coordinació dels recursos de la seva àrea 
d’influència a partir de les directrius d’abast general determinades pel 
Departament de Salut, amb el qual haurà de relacionar-se des d’una posició 
d’independència i voluntat de cooperació. 
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 Atès què, el Departament de Salut podrà participar en aquesta 
cooperació directament o bé mitjançant el CatSalut, ens que té adscrit segons 
el que disposa la Llei 15/1990, de 9 de juliol, d’ordenació sanitària a 
Catalunya. 
 
 Atès què, les finalitats del Govern Territorial de Salut del Baix 
Llobregat Centre-Fontsanta seran les següents: 
 
a) Desenvolupar, al seu territori d’influència, les competències que el 

Departament de Salut i el Servei Català de la Salut tenen atribuïdes per la 
Llei d’Ordenació Sanitària de Catalunya en matèria de planificació, 
programació i avaluació, tan respecte els aspectes de promoció, prevenció, 
protecció i vigilància de la salut com respecte a l’assistència sanitària i 
sociosanitària. 
 
El Departament de Salut i el Servei Català de la Salut s’avenen a compartir 
amb la resta d’entitats que intervenen en aquest pacte, l’exercici de les 
competències esmentades mitjançant la constitució del Govern Territorial 
de Salut del Baix Llobregat Centre-Fontsanta i d’acord amb els seus 
Estatuts. 

 
b) La determinació dels criteris per a la priorització de la distribució dels 

recursos econòmics afectes al finançament dels serveis i les prestacions que 
configuren les diferents xarxes de responsabilitat pública que conformen el 
sistema de salut. 

 
c) El foment d’aliances estratègiques i programes de gestió compartida entre 

els proveïdors de serveis en aquest sector. 
 
d) El foment de la participació comunitària en les actuacions i programes 

sanitaris, com a un dels eixos essencials que han d’articular el treball 
d’aquest govern sobre el territori. 

 
e) El foment de la humanització i qualitat dels serveis sanitaris, així com de la 

igualtat de tracte i de l’equitat en el seu accés per part de tots els pacients i 
usuaris del sistema de salut. 

 
f) El desenvolupament d’aquelles tasques que li delegui qualsevol de les 

administracions que participen en el consorci així com assumir aquells 
encàrrecs que li siguin encomanats en l’àmbit de la salut. 

 
 Atès què les finalitats i activitats pròpies d’aquest Govern Territorial 
es concebran i s’executaran partint dels principis que informen la Llei 
d’ordenació sanitària de Catalunya, amb una especial atenció vers al principi 
de descentralització, als quals se’ls afegiran els de subsidiaritat i proximitat, 
territorialització, corresponsabilització, substitució i participació. 
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 Atès què, el Govern Territorial de Salut del Baix Llobregat Centre-
Fontsanta resta facultat per a desenvolupar activitats d’ordenació i planificació 
vinculades als serveis assistencials a la ciutadania i, especialment si s’escau, 
respecte aquelles matèries que plantegin punts de connexió entre els àmbits 
sanitari i social, punt d’interès en el que cercarà una especial relació de 
col·laboració amb les administracions amb competències en aquest tipus 
d’assumptes i amb aquelles institucions, públiques i privades, que hi estiguin 
implicades. En aquest sentit, aquest conveni podrà ampliar-se subjectivament 
si s’estima convenient amb la participació del Departament de Benestar i 
Família de la Generalitat de Catalunya, mitjançant la subscripció d’un 
document d’adhesió que en regularà les condicions, amb especial referència a 
la seva participació, si escau, en el Govern previst en aquestes estipulacions. 
 
 Vist l’informe emès per el cap administratiu de Salut Pública, 
Consum, Benestar Social i Educació  que n’informa favorablement. 
 
 Per tot això, i atès que l’adopció d’aquest acord és competència 
d’aquesta Junta de Govern Local, en virtut de les delegacions acordades en 
aquest Ajuntament en sessió plenària que va tenir lloc el dia 19 de juny de 
2003, aquesta regidora - delegada de Salut Pública, Consum i Benestar Social, 
proposa a la Junta de Govern Local, l'adopció dels següents  
 

ACORDS 
 
 Primer.- Aprovar el conveni de col·laboració interadministrativa 
entre el Departament de Salut de la Generalitat, CatSalut, el Consell Comarcal 
del Baix Llobregat, i el nostre l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, així com 
el document sobre el “Pacte per a la Salut del Baix Llobregat Centre-
Fontsanta”. 
 
 Segon.- Facultar al Sr. Alcalde - President d’aquest Ajuntament Sr. 
Antonio Balmón Arévalo, per que assistit de la Secretaria General d’aquest 
Ajuntament, Sra. Carmen Alonso Higuera, signi tots aquells documents que 
siguin necessaris per a la formalització del present acord. 
 
 Tercer.- Donar compte de l’aprovació del present acord a la 
Comissió Informativa de l’Àrea de Serveis a la Persona, amb l’objecte de donar 
compliment al que disposa l’article 123 del Real Decret 2568/1986 de 28 de 
novembre, pel qual s’aprova el Reglament d’Organització, Funcionament i 
Règim Jurídic de les Entitats Locals. 
 
 Quart.- Comunicar el present acord al Consell Comarcal del Baix 
Llobregat, a la Conselleria de Salut de la Generalitat de Catalunya, al Servei 
Català de la Salut, per al seu coneixement i efectes. 
 
 Cinquè.- Trametre copia del conveni i de l’acord a la Direcció 
General d’administració Local del Departament de Governació de la 
Generalitat de Catalunya, de conformitat amb l’article 309.1 del Reglament 
d’obres, activitats i serveis dels ens locals (Decret 179/1995, de 13 de juny). 
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 Sisè.- Donar compte del present acord al proper Ple Municipal en la 
primera sessió que se celebri.” 
 
 Intervé seguidament el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
manifestar que aquest acord és una proposta que ja es va fer en el seu 
moment per part de la Conselleria de Salut Pública de la Generalitat, d’iniciar 
tot un procés de participació en la planificació de la política sanitària del 
Govern de Catalunya. Es va signar fa poc un document sobre aquest tema, 
que és el Pacte per a la Salut, on hi estan els ajuntaments d’Esplugues, Sant 
Joan Despí, Sant Just Desvern, Sant Feliu de Llobregat, Molins de Rei, Papiol, 
Vallirana, Cervelló, La Palma de Cervelló, Corbera de Llobregat, el Consell 
Comarcal i l’Ajuntament de Cornellà, per tal -com comentàvem abans- de 
treballar conjuntament en temes de planificació, ordenació, evaluació i 
coordinació dels centres, serveis i establiments de protecció de la salut i 
d’atenció sanitària i de tota l’activitat que dins d’aquest àmbit territorial 
d’aquests municipis es fa per part de la Conselleria de Salut Pública, amb 
l’idea –com vaig explicar l’altre dia- que és la intenció de constituir un 
consorci.  
 
 Ara només és una manifestació de voluntats, quan vingui el 
consorci, evidentment, vindran estatuts i regularan de quina forma es tira tot 
això endavant. Només ara és la voluntat que manifesten totes les 
administracions per tirar endavant aquest consorci i per gestionar per part de 
la Generalitat aquesta descentralització d’aquelles circumstàncies i 
competències que afecten als municipis que abans hem comentat. 
 
 Després d’això els reunits manifesten quedar-ne assabentats. 
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D’INTERIOR I COMERÇ.  
 
 
 4.- Autoritzar a l’Unió General de Treballadors (UGT), titular del 
dret de superfície d’una parcel.la de propietat municipal, a hipotecar 
l’esmentat dret per un termini de 15 anys, amb La Caixa d’Estalvis i 
Pensions de Barcelona (La Caixa). 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist la sol·licitud presentada pel senyor Esteve Farre Pedrós, en 
representació de la Unió General de Treballadors de Catalunya (UGT), com a  
titular del  dret de superfície d’una parcel·la de propietat municipal, ubicada al 
carrer Revolt Negre, amb l’objecte d’ubicar la seva seu comarcal. 
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 Atès que a l’esmentat escrit es sol·licita la corresponent autorització 
per a hipotecar el dret de superfície amb l’entitat caixa d’Estalvis i Pensions de 
Barcelona (La Caixa) per un termini de 15 anys. 
 
 Atès que el Plec de Condicions de l’esmentat dret de superfície, 
estableix a la clàusula 26 (facultat d’hipotecar) que “L’Ajuntament de Cornellà 
de Llobregat, prèvia conformitat expressa, faculta a l’adjudicatari a hipotecar 
el dret de superfície, sense més limitació que aquesta hipoteca sigui 
cancel·lada cinc anys abans de la data de reversió de l’establiment a 
l’Ajuntament.” 
 
 Atès que s’ha comprovat  en la documentació aportada, que te un 
termini establert que preveu la seva cancel·lació abans del límit marcat al Plec 
de Condicions pel que no hi ha cap impediment per procedir a l’autorització 
sol·licitada. 
 
 Vist l’informe emès al respecte pel Cap del Departament de 
Contractació-Patrimoni i Secretària General. 
 
 El Ponent de la Comissió d’Interior i Comerç proposa al Ple de 
l’Ajuntament l’adopció dels següents: 
 

ACORDS 
 
  Primer.- Autoritzar a la Unió General de Treballadors (UGT), 
titular del dret de superfície d’una parcel·la de propietat municipal, ubicada al 
carrer Revolt Negre, amb l’objecte d’ubicar la seva seu comarcal, a hipotecar el 
dret de superfície amb l’entitat Caixa d’Estalvis i Pensions de Barcelona (La 
Caixa) per un termini de 15 anys.  
 
  Segon.- Comunicar el present acord a la Unió General de 
Treballadors de Catalunya (UGT), i  a la Intervenció Municipal.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Interior i 
Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, es fa l’explicació del dictamen 
assenyalant que mitjançant aquest acord s’autoritza a la Unió General de 
Treballadors (UGT), titular del dret de superfície d’una parcel·la de propietat 
municipal, a hipotecar l’esmentat dret per un termini de 15 anys, amb la 
Caixa d’Estalvis i Pensions de Barcelona (La Caixa).  
 
 Hem rebut aquesta petició per part de l’UGT, és un dret que tenen 
segons es marca en el Plec de Condicions el poder hipotecar aquest dret de 
superfície i l’única cosa que necessiten és l’autorització del Ple. És similar al 
que vam fer fa un parell de mesos amb el  Parc Esportiu. De fet, l’únic que fem 
és autoritzar a que es pugui hipotecar tal com diu el Plec de Condicions. 
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 A continuació intervé la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per indicar que en aquest punt faran 
el mateix que han fet cada cop que ha aparegut en el Ple aquest tema, que és 
que votaríem en contra i, evidentment, tot i que hi havia el Plec de Condicions 
del mes de gener en el que ja es deia que hi hauria el dret a hipotecar aquest 
terreny, doncs, no deixa de ser sorprenent –que és correcte, que es pot fer- 
però no deixa de ser sorprenent que un terreny municipal pugui arribar a ser 
hipotecat per construir la seva seu una entitat o un organisme. 
 
 Seguidament pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa 
Fernández, com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el 
seu Grup va a mantenir la línia que han tingut també al principi. Inicialment 
s’abstindran, però dir que també els sorprèn que es tingui que hipotecar o que 
es deixi hipotecar un terreny municipal. Se suposa que quan es cedeix un 
terreny, ja hi ha diners per a fer-ho, com en el cas de l’església de Fonsanta 
que hi ha problemes pel mateix tema, per no haver fons per edificar l’església, 
i en aquest cas no s’ha hipotecat el terreny. Crec que el terreny municipal no 
té que hipotecar-se en cap moment. Per tant, nosaltres ens abstindrem, en la 
línia que hem votat al principi, però tampoc estem d’acord amb això. 
 
 Intervé novament el President-Delegat de la Comissió Informativa 
d’Interior i Comerç, senyor Sergio Fernández Mesa, per indicar que el Grup 
d’Esquerra Republicana no va votar en contra dels Plecs de Condicions, sinó 
que es va abstenir al Ple de gener del 2005, es va abstenir, i va votar en contra 
quan es va adjudicar el dret.  
 
 Pren la paraula la senyora Pilar Albiol i Gilabert per preguntar quan 
ens vam abstenir, responent el senyor Sergio Fernández Mesa que, segons 
surt a l’acta, us vau abstenir al punt d’aprovació inicial i desprès vau votar en 
contra l’adjudicació. En canvi, el Grup del Partit Popular sí que es va abstenir 
en els dos casos. Crec que l’última vegada que va passar un tema molt similar 
–que era el del Parc Esportiu- l’Alcalde ja va explicar molt bé el perquè es feia 
això. Vull dir, és una cosa que surt en els Plecs, que és absolutament legal -
com no pot ser d’altra manera- i és exactament igual a quan qualsevol de 
nosaltres es compra una propietat i s’hipoteca, exactament igual. És un dret 
que existeix i que es pot donar, i penso que l’explicació que va fer l’Alcalde ha 
de ser suficient i per això volia deixar constància. 
 
 A continuació intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, 
per manifestar que creu que no cal però, escolteu, no és la primera vegada que 
un tema com aquest arriba a aquest Ple i aquest Ple l’autoritza, perquè està 
previst que s’hipotequi un dret de superfície. Ho vam fer en l’anterior Ple amb 
l’actual empresa que fa la gestió del Parc Esportiu, ho vam fer també amb el 
Gremi d’Instal·ladors i ho hem fet per més coses, per tant no és la primera 
vegada. Jo penso que val la pena tenir consideració a l’hora d’explicar els 
punts. Comprenc que potser cadascú té la seva postura i no passa res, però 
això és un pur tràmit administratiu, res més, ja no estem discutint si és de 
l’UGT o no és de l’UGT, el que estem fent és un pur tràmit administratiu sobre 
un dret de superfície que és el que correspon, faltaria més. El fet que 
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s’hipotequi, és normal, perquè suposo que en això de les finances –com les de 
molta gent- no es poden abordar d’altra manera la gestió i la construcció 
d’aquest espai. 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández i María 
José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro i José Luis Morlanes Galindo. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE PLANIFICACIÓ, ECONO-
MIA I HISENDA 
 
 
 5.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits número 
22/2006 del Pressupost de l’Ajuntament, per crèdit extraordinari i 
suplement de crèdit finançats amb càrrec al Romanent de Tresoreria i 
baixes per anul.lació de despeses. 
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 DICTAMEN 
 
 “Vista la proposta de modificació de crèdit del Departament de Via 
Pública, de suplement de crèdit amb càrrec a Romanent de Tresoreria, 
motivada per atendre les revisions de preus dels contractes de clavegueram i 
recollida d’escombraries, per un import total de 328.000 €. Vista també la 
proposta de suplement de partides amb càrrec a baixes per anul·lació de 
despeses per import de 123.047 euros. 
 
 Vista la sol·licitud de modificació de crèdit del Gabinet de l’Alcaldia 
per suplement de crèdit de la partida de Transferència a la Fundació privada 
de la Societat del Coneixement amb càrrec a Romanent de Tresoreria per 
82.000 eur., motivada per l’aportació econòmica realitzada per l’empresa 
Ferrovial-Agroman, S.A. corresponent a l’exercici 2004, segons conveni 
subscrit amb aquest Ajuntament. 
 
 Vist l’escrit del Consorci Local per al desenvolupament de les xarxes 
de telecomunicacions i les noves tecnologies (LOCALRET) comunicant l’import 
de l’aportació econòmica de l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat 
corresponent a l’any 2006, cal suplementar la partida per import de 289,28 €. 
 
 Vista la necessitat de crear una partida per tal de realitzar una 
aportació de capital a la Federació Catalana de Tennis per 118.000 euros amb 
càrrec a Romanent de Tresoreria. 
 
 Vista la necessitat de crear una partida per tal de realitzar una 
aportació de capital a l’Orfeò Catalonia per 180.000 euros amb càrrec a 
Romanent de Tresoreria. 
 
 Atès el que disposa l’article 177 del Real Decret Legislatiu 2/2004, 
de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les 
Hisendes Locals,  i els articles 35, 36 i 37 del R.D. 500/1990, de 20 d’abril. 
 
 Atès el que estableix l’article 14 de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2006. 
 
 Atès l’informe favorable de la Intervenció Municipal. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, de 
conformitat amb el que estableix l’article 16.1.a) de les Bases d’Execució del 
Pressupost per a l’any 2006, i vist el dictamen favorable de l’esmentada 
Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament l’adopció dels següents 
 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’expedient de modificació de crèdits 22/2006 per  
crèdit extraordinari i suplement de crèdit amb càrrec al Romanent de 
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Tresoreria i a baixes per anul·lacions de despeses que es proposa, segons el 
següent detall i resum per capítols: 
 
 
ESTAT DE DESPESES     

  Consignació Consignació

Partida Descripció Actual Altes Baixes Final

13.432D0.6110305 MILLORES JARDINS, ESC. I ESP. DEGRADATS (INC.05) 120.000,44 21.000,00 0,00 141.000,44

13.432D0.22735 C.P.S./CONS. JARDINS I ZONES VERDES 1.325.040,00 12.000,00 0,00 1.337.040,00

13.422B0.21201 CONS. I REP. ESCOLES PÚBLIQUES 131.000,00 50.000,00 0,00 181.000,00

13.452C0.21302 CONS. I REP. INSTAL. ESPORTIVES 165.997,00 30.000,00 0,00 195.997,00

11.222B0.22701 C.P.S./SEGURETAT 326.964,00 10.047,00 0,00 337.011,00

13.432C0.6010203 JOCS INFANTILS (INC.05) 47.980,00 0,00 2.922,00 45.058,00

13.432C0.6010201 MOBILIARI URBÀ (INC.05) 15.932,82 0,00 3.932,00 12.000,82

13.432E0.6110307 MAT. REG/MANT. INST. (INC.05) 5.000,00 0,00 5.000,00 0,00

14.431A0.6320306 REF. EDIF. CEDITS A ENTITATS (INC.05) 62.175,18 0,00 16.937,00 45.238,18

14.422B1.6320114 ESCOLES PÚBLIQUES (INC.05) 99.019,79 0,00 84.209,00 14.810,79

11.222B0.62304 MAT. SEGURETAT/G. URBANA 10.047,30 0,00 10.047,00 0,30

13.441A0.22714 C.P.S./CLAVEGUERAM 552.364,00 30.000,00 0,00 582.364,00

13.442B0.22719 C.P.S./RECOLLIDA ESCOMBRARIES 2.639.381,00 298.000,00 0,00 2.937.381,00

61.451C0.78014 TRANSF. CAPITAL/ORFEO CATALÒNIA 0,00 180.000,00 0,00 180.000,00

63.452C0.78008 TRANSF. CAPITAL/FED. CATALANA TENNIS 0,00 118.000,00 0,00 118.000,00

75.463A0.46701 APORTACIÓ A LOCALRET 9.283,00 289,28 0,00 9.572,28

75.463D2.48994 TRANSF./FUNDACIÓ PRIV.SOCIETAT CONEIXEMENT 150.000,00 82.000,00 0,00 232.000,00

 TOTAL DESPESES   831.336,28 123.047,00 

      

ESTAT D'INGRESSOS     

  Previsió Previsió

Concepte Descripció Actual Altes Baixes Final

71.87000 ROMANENT TRESORERIA/CREDIT EXTRAORD. 1.579.544,62 298.000,00 0,00 1.877.544,62

71.87001 ROMANENT TRESORERIA/SUPLEMENT CREDIT 2.540.285,59 410.289,28 0,00 2.950.574,87

 TOTAL INGRESSOS   708.289,28 0,00 

      

 
 

RESUM PER CAPÍTOLS 
 
 
ESTAT DE DESPESES 
   Altes   Baixes 
Cap. II.- Compra béns i serveis 430.047,00 0,00 
Cap. IV.- Transferències corrents      82.289,28                      0,00 
Cap. VI.- Inversions en béns 21.000,00 123.047,00 
Cap. VII.-Transferències de capital   298.000,00            . 0,00 
 
                TOTAL 831.336,28 123.047,00 
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ESTAT D’INGRESSOS 
   Altes   Baixes 
Cap. VIII.- Actius financers         708.289,28                   0,00 
 
                TOTAL 708.289,28 0,00 
 
 
 Segon.- Exposar al públic el pressent acord en els termes establerts 
en l’article 169 del Real Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel que 
s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals. 
 
 Tercer.- El present acord s’entendrà definitiu si en el termini 
d’exposició pública no hi ha reclamació contra el mateix.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa 
l’explicació del dictamen manifestant que és una modificació de crèdit que té 
per objectiu aportar els fons necessaris, per un cantó -com ja vaig explicar el 
mes passat- per la revisió de preus del 2002, 2003 i 2004, del contracte 
d’escombreries. Si recordeu, ja a la Comissió el mes passat us vam dir que 
venien unes i que vindrien altres, doncs amb aquestes ja acabem. I després, hi 
ha també un paquet de modificacions de l’Àrea de Manteniment, que se 
autofinança amb baixes de les pròpies partides pressupostàries del 
Departament. Per tant, és neutre des de un punt de vista financer i hi havia el 
compromís de l’Ajuntament de recolzar un programa d’igualtat d’oportunitats 
de la Federació Catalana de Tennis, que està disposada en aquest moment a 
construir l’Escola Internacional de Tennis. Es una nova residència, una 
residència per a noies i ja que està implementant un programa d’accés al 
tennis de la dona, i és considerat com un programa que afavoreix la igualtat. 
Sabem que gairebé amb tota seguretat hi participarà el Consejo Superior de 
Deportes i esperem també que la Diputació de Barcelona, i per tant, 
l’Ajuntament no podia quedar al marge d’aquest programa d’igualtat, i per això 
s’acorda atorgar una subvenció per aquest tema a la Federació Catalana de 
Tennis. 
 
 També hi ha una segona partida que es modifica per fer front a la 
reestructuració del local de l’Orfeó Catalònia. L’Orfeó Catalònia en el seu 
moment va fer una obra que va ser discutida per un veí. Aquest veí va portar 
la seva discussió als tribunals i finalment els tribunals han ordenat que es 
reestructuri el local de l’Orfeó, és a dir, la part que estava en litigi amb el veí 
s’ha d’enderrocar i fer de nou. I és evident que l’Orfeó Catalònia no té 
possibilitats de fer front a aquesta inversió i a l’igual que hem fet en altres 
casos per a la rehabilitació d’edificis o per millora d’edificis d’entitats de la 
ciutat, s’atorga una subvenció a l’Orfeó perquè faci front a aquesta inversió 
que inexorablement s’ha de fer. Per tant, en el conjunt es fa una modificació 
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de crèdit per fer front a aquestes quatre coses i es finança -com és habitual- 
amb baixes de partides i amb romanent de tresoreria. 
 
 En aquest moment s’incorpora a la sessió el Regidor senyor Manuel 
Jesús Casado Ruiz. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que el seu Grup 
normalment s’abstenen en el que són les modificacions de crèdit. En aquest 
cas votarem en contra. 
 
 I anem a votar en contra perquè, sense entrar en el tema legal ni en 
el fet, crec que el que no es té que fer des de un ajuntament és finançar primer 
–o subvencionar millor dit- una obra i després, un cop que la Llei ordena 
l’enderroc perquè, suposadament, aquell veí tenia raó i en el seu moment va 
tenir que lluitar amb l’administració i, a més a més, amb l’entitat, i una 
vegada que sembla ser que tenia raó, ara l’Ajuntament té que tornar a “rascar-
se la butxaca” i cobrir les despeses. 
 
 Nosaltres estem en contra d’aquest desbaratament de diner. Creiem 
que és un desbaratament de diner públic, mal administrat, per tant anem a 
votar en contra. 
 
 Intervé novament el President-Delegat de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda senyor José Luis Morlanes Galindo, indicant 
que el reiterar les coses, per desgràcia, no significa que s’atenguin i 
s’entenguin, més aviat el que un veu és una voluntat política de fer un discurs 
al marge de la pròpia explicació que es dona, no?. Jo he tingut la sort de ser 
Regidor d’Urbanisme durant quatre anys, però Antonio Martinez hi era abans 
que jo i ara està també després que jo. Sempre diem en les Comissions 
Informatives, en els Plens, una i mil vegades, que les llicències es donen sense 
perjudici de tercers, perquè la Llei no reserva a l’Ajuntament aquest paper en 
el tràmit de la llicència. L’Ajuntament va tramitar una llicència d’obres que els 
tècnics competents van mirar i es va concedir. La obra es va realitzar, la 
discussió amb el ciutadà afectat es produeix una vegada fet l’edifici, no abans, 
un cop fet l’edifici i es produeix un llarg plet que ha durat molts anys i que ha 
desembocat en això. Sé que quan un vol fer culpable d’alguna cosa a l’equip 
de govern, doncs, només es té que acusar-lo i dir-ho tantes vegades com sigui 
necessari, però de l’únic que tenim culpa, Isabel –t’ho vaig dir en la Comissió 
Informativa- és de no deixar desemparada a aquesta institució de la nostra 
ciutat. L’Ajuntament s’ha dedicat a ajudar de bona fe, és a dir, nosaltres no 
hem pretès, de cap manera, lesionar l’interès de cap ciutadà i era una zona de 
discussió en la interpretació del Pla General Metropolità que ha resolt un jutge 
després d’anys de plet i l’Ajuntament l’únic que fa és ajudar a l’Orfeó 
Catalònia. Acusar a l’Ajuntament de desbaratament per això, em sembla 
forçar molt la realitat per arribar a una conclusió a la que s’ha arribat 
prèviament. No veig quina responsabilitat hi ha, una altra cosa seria que em 
diguessis:“ És que l’obra l’han fet els tècnics de l’Ajuntament i l’ha dirigit el 
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Regidor d’Urbanisme” però, per favor, aquest no és el cas. No veig quina 
responsabilitat tenim més enllà de deixar desemparat a l’Orfeó. 
 
 Pren la paraula de nou la senyora Mª Isabel Espinosa, com a 
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que no vol entrar en el 
litigi d’aquest tema, però allò que sí està clar és que en desemparament sí que 
hi ha hagut un ciutadà, cosa que es repeteix amb freqüència. Grups, 
col·lectius de persones, sempre queda una persona en desemparament i, 
quina casualitat, que l’Ajuntament té tècnics que haurien, al menys, de donar 
la seva visió tècnica de que això no era correcte i, de moment, impedir-ho. 
Quan no es fa, jo penso que sí que l’Ajuntament és responsable, perquè 
l’Ajuntament té un Departament d’Urbanisme amb tècnics qualificats per no 
fer una cosa que vulnera la Llei. Si un jutge ha estimat que això no estava bé, 
és perquè vulnerava la Llei urbanística –vostè ho sap millor que jo, que toca el 
tema-. Per tant, ja li dic que no és solament aquest cas, hi ha més casos de 
persones indefenses. Vostès no deixen desemparada a una entitat, em sembla 
molt bé que no la deixin, ni a cap d’elles, ja dic que no entro en el litigi 
d’aquest tema, entro en la despesa del diner. Però sí deixen a un ciutadà que 
es té que “rascar la butxaca”, i tornem al que sempre repeteixo, aquesta 
persona té que contractar a uns professionals, pagar-los de la seva butxaca i, 
al cap de molts anys -com vostè molt bé diu- es veu compensat perquè la Llei 
li dóna la raó. Llavors, qui ha sigut aquí el desemparat?. Crec que el ciutadà, 
però vostès tornen a protegir i quan algú no té la raó dona igual que sigui una 
entitat com que no ho sigui- no la té i no se l’hi pot donar. A una comunitat de 
veïns, com és en el cas de l’ascensor del que venim parlant fa temps, on també 
l’Ajuntament hi posa diners, després també posarà diners per treure 
l’ascensor, llavors a això jo l’anomeno malgastar.  
 
 A continuació intervé el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, 
indicant que, no continuem malgastant paraules que no porten a cap lloc, 
portem una bona gestió del temps. Els temes no s’ajusten a com vostè ho diu 
però tampoc anem a desgranar el motius. El que estem fent simplement és el 
que vam fer fa uns anys, apostar per revitalitzar a unes entitats que s’han 
trobat amb unes dificultats i aquest Ajuntament està al seu costat. Punt i res 
més. 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Vots en contra: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
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Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro i José Luis Morlanes Galindo. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 6.- Aprovar el Compte General del Pressupost de 2005, integrat 
pel de la pròpia Entitat, els dels Organismes Autònoms Administratius: 
Institut Municipal d’Educació i Institut Municipal de Radiodifusió de 
Cornellà i els de les empreses municipals: PRECSA i EMDUCSA. 
 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist el Compte General del Pressupost de l’Ajuntament de 2005, 
elaborat de conformitat amb el que disposen les Regles 408 a 433 de la 
Instrucció de Comptabilitat per l’Administració Local, aprovada per Ordre de 
17 de juliol de 1990. 
 
 Atès que la Comissió Especial de Comptes, reunida el dia 25 de 
maig de 2006, va informar favorablement els esmentats comptes. 
 
 Atès que l’informe de la Comissió de Comptes, juntament amb els 
Comptes esmentats i els seus justificants han estat exposats al públic durant 
15 dies i vuit dies més als efectes de que els interessats poguessin presentar 
els reparaments i observacions que creguessin convenients, no havent-se 
presentat cap reclamació. 
 
 El Ponent de l’Àrea de Planificació, Economia i Hisenda, vist el 
dictamen favorable de l’esmentada Comissió, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents  
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ACORDS 

 
 Primer.- Aprovar el Compte General del Pressupost de 2005, 
integrat pel de la pròpia Entitat, els dels Organismes Autònoms 
Administratius: Institut Municipal d’Educació i Institut Municipal de 
Radiodifusió de Cornellà i els de les empreses municipals: PRECSA i 
EMDUCSA. 
 
 Segon.- Retre a la Sindicatura de  Comptes de Catalunya, el 
Compte General, de conformitat amb l’article 212.3 del Real Decret Legislatiu 
2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós de la Llei Reguladora de 
les Hisendes Locals.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa de 
Planificació, Economia i Hisenda, senyor José Luis Morlanes Galindo, es fa 
l’explicació del dictamen indicant que aquest tema és la segona vegada que 
passa pel Ple, també ha passat dues vegades per la Comissió Informativa i 
donat que no s’han presentat al·legacions s’aprova definitivament el Compte 
General del Pressupost de 2005, que ja es va explicar fa uns Plens i que s’ha 
explicat en dues Comissions i per tant, per fer economia del temps, no vaig a 
tornar-ho a explicar. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, fent economia de 
temps, dir que segueixen abstenint-se. No he tingut el que en el seu dia vaig 
demanar, que és que volia tenir en xifres, la desviació -si l’ha hagut- del 
Pressupost inicial, la desviació en euros, la demano –ja sé que aquí no és el 
lloc, però l’emplaço a que m’ho passi en la Comissió Informativa-.  
 

 El senyor Alcalde diu que molt bé. 
 
 Pren la paraula seguidament la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que, com veu que sí, 
que realment s’ha apuntat que existeix l’informe de les desviacions de 
Pressupost, com ho va preguntar a la Comissió Informativa i em va dir que 
això no existia, doncs, si realment existeix i ho fa arribar al Grup Popular, 
també em faci arribar una còpia. 
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 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro i José Luis Morlanes Galindo. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA D'OBRES, URBANISME, 
MANTENIMENT, SERVEIS I MEDI AMBIENT 
 
 
 7.- Aprovar l’esborrany de Conveni de cooperació entre 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, l’Institut Català d’Energia del 
Departament de Treball i Indústria de la Generalitat de Catalunya, i 
l’empresa Endesa Distribución Eléctrica, SLU, pel soterrament d’una línia 
d’alta tensió al terme municipal de Cornellà de Llobregat. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’esborrany de Conveni de cooperació entre l’Ajuntament de 
Cornellà de Llobregat, l’Institut Català d’Energia del Departament de Treball i 
Indústria de la Generalitat de Catalunya, i l’empresa Endesa Distribución 
Eléctrica, SLU pel soterrament d’una línia d’alta tensió al terme municipal de 
Cornellà de Llobregat. 
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 Vista la regulació relativa als convenis recollida als articles 303 a 
311 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis dels ens locals. 
 
 Vist l’informe de la Cap Administrativa de data 20 de juliol de 2006, 
obrant a l’expedient. 
 
 Vist que l’aprovació del present acord és competència del Ple 
Municipal, de conformitat amb allò establert a l’article 22.2.  de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, reguladores de les Bases de Règim Local, i article 52.2. 
del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya, el President de la Comissió 
Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, 
proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’esborrany de Conveni de cooperació entre 
l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, l’Institut Català d’Energia del 
Departament de Treball i Indústria de la Generalitat de Catalunya, i l’empresa 
Endesa Distribución Eléctrica, SLU pel soterrament d’una línia d’alta tensió al 
terme municipal de Cornellà de Llobregat,  el qual s’acompanya com a annex. 
 
 Segon.- Facultar l’Alcalde d’aquesta Corporació, senyora Antoni 
Balmón Arévalo, per a la signatura d’aquest conveni. 
 
 Tercer.- Trametre el present acord i còpia del conveni a la Direcció 
General d’Administració Local del Departament de Governació i Administració 
Pública de la Generalitat de Catalunya, de conformitat amb l’article 309.1 del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals (Decret 179/1995, de 
13 de juny).  
 
 Quart.- Notificar el present acord l’Institut Català d’Energia del 
Departament de Treball i Indústria de la Generalitat de Catalunya, i a 
l’empresa Endesa Distribución Eléctrica, SLU, pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part el President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa l’explicació del dictamen manifestant que és un conveni de 
cooperació entre l’Institut Català de l’Energia, Endesa i l’Ajuntament de 
Cornellà per al soterrament d’una línia d’alta tensió al nostre terme municipal, 
que va des de una torre que hi ha a la zona de la Fonsanta –al costat de Sant 
Joan Despí, a on està aquella fàbrica que és la frontera- fins a la subestació de 
Sant Joan Despí. Talla tot el que seria el Parc de l’Infanta i a on estem 
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construint nosaltres en aquest moment la B2 i la B3 –són aquells habitatges 
públics dels que hem parlat moltes vegades-. Són quatre-cents metres líneals 
de línies d’alta tensió. A Cornellà en aquest moment hi ha dues línies d’alta 
tensió, aquesta i la que passa per Sant Ildefons, al costat del camp de futbol. 
En aquest conveni soterrem aquesta i solament ens quedarà una i, a part 
d’això, l’Ajuntament cedeix un terreny per la creació d’una subestació en la 
zona que hi ha al costat de la deixalleria –a baix al Barri d’Almeda, a la zona 
industrial al costat de la deixalleria-. 
 
 També, encara que no té que veure amb aquest conveni, però com a 
les discussions ha sortit, hi ha una línia, no d’alta, sinó de mitja tensió, de 25 
KW, que és la que passa per la zona a on està el Camp de les Aigües, que per 
això hi ha un compromís de la companyia Endesa de soterrament d’aquesta 
línia, ho faran ells però sense cost i sense cap conveni, simplement com un 
tema de bona voluntat de cara a l’Ajuntament. 
 
 Afegeix el senyor Antonio Martínez que el cost del conveni són, 
aproximadament, dos milions i mig d’euros, que és el que costa soterrar 
aquesta línia. 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro i José Luis Morlanes Galindo. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 



36 

 8.- Rectificar l’error existent a l’acord del Ple municipal de data 
25 de maig de 2006, mitjançant el qual s’aprovava l’Acta de modificació 
de les condicions econòmiques del Conveni de col·laboració entre 
l’Entitat Metropolitana de Serveis Hidràulics i Tractament de Residus i 
aquest Ajuntament per l’any 2006. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Atès que en data 31 de maig de 2000, l’Entitat Metropolitana de 
Serveis hidràulics i Tractament de Residus i l’Ajuntament de Cornellà de 
Llobregat, van formalitzar conveni de col·laboració en temes d’inspecció i 
control ambiental. 
 
 Atès que l’esmentat conveni estableix en la clàusula cinquena la 
pròrroga automàtica de la vigència del conveni per períodes d’un any, llevat 
denúncia, i la revisió dels termes del conveni per acord de les parts.  
 
 Atès l’aprovació de l’acta de modificació de les condicions 
econòmiques del conveni esmentat per l’exercici 2006 es va realitzar en la 
sessió del Ple de l’Ajuntament en data de 25 de maig de 2006, si bé es va 
produir una errada per omissió en relació a la especificació de la no inclusió 
de l’IVA en els preus fixats per l’any 2006. 
 
 Atès que aquesta determinació sí figurava en la resolució de 
prorroga del conveni adoptada per l’Entitat Metropolitana de Serveis 
Hidràulics i Tractament de Residus, notificada a aquest Ajuntament. 
 
 Atès allò previst a l’article 105 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre de Règim Jurídic de les Administracions Públiques i del 
Procediment administratiu comú, respecte de la possibilitat de les 
Administracions Públiques de rectificar els error materials i de fet existens en 
els seus actes. 
 
 Atès que per omissió es va deixar d’incorporar la frase “AQUESTS 
PREUS NO INCLOUEN L’IVA” al final de l’Annex I – Preus unitaris en l’Acta de 
modificació citada 
 
 Atès que l’adopció del present acord és competència del Ple a 
proposta de la Regidora delegada de Medi Ambient i Sostenibilitat, el President 
delegat de la Comissió Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment i Medi 
Ambient, proposa al Ple l’adopció dels següents:  
 

ACORDS 
 
 Primer.-  Rectificar l’error existent a l’acord del Ple municipal de 
data 25 de maig de 2006, mitjançant el qual s’aprovava l’Acta de modificació 
de les condicions econòmiques del Conveni de col.laboració entre l’Entitat 
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Metropolitana de Serveis Hidràulics i Tractament de Residus i aquest 
Ajuntament per l’any 2006, en el sentit  d’incloure al contingut  de  l’Acta final  
de l’Annex I, el text següent: “ AQUESTS PREUS NO INCLOUEN L’IVA”. 
 
 Segon.- Facultar a Alcalde-President, senyor Antonio Balmón 
Arévalo, perquè procedeixi a la signatura dels documents que es derivin del 
present acord. 
 
 Tercer.- Comunicar el present acord a l’Entitat Metropolitana de 
Serveis Hidràulics i Tractament de Residus.   
 
 Quart.- Trametre còpia de l’acord i de l’Acta de modificació de les 
condicions econòmiques del Conveni, a la Direcció General d’Administració 
Local del Departament de Governació de la Generalitat de Catalunya, de 
conformitat amb el que disposa l’article 309 del Reglament d’Obres, Activitats i 
Serveis.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, es fa 
l’explicació del dictamen manifestant que es tracta només d’una modificació 
referent a que no es va fer esment de posar o no inclusió de l’IVA, ara es 
modifica i es porta la seva aprovació perquè es va aprovar al Ple.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro i José Luis Morlanes Galindo. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
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Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 9.- Aprovar l’esborrany del Conveni de col·laboració i encàrrec 
de gestió a subscriure entre el Departament de Medi Ambient i Habitatge 
de la Generalitat de Catalunya i l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, 
relatiu a l’Oficina d’Habitatge situada en aquest municipi per a l’any 
2006. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “Vist l’esborrany de Conveni de col·laboració i encàrrec de gestió 
entre el Departament de Medi Ambient i Habitatge de la Generalitat de 
Catalunya i l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, relatiu a l’Oficina 
d’Habitatge situada en aquest municipi per a l’any 2005. 
 
 Vist allò que estableix l’article 15 de la Llei 30/1992, de 26 de 
novembre, de règim jurídic de les administracions públiques i del procediment 
administratiu comú, en relació a la figura de l’encomana de gestió. 
 
 Vist l’escrit de l’assessoria jurídica, així com els de la Cap 
Administrativa d’Urbanisme emesos al respecte, i obrants a l’expedient. 
 
 Vist que l’aprovació del present acord és competència del Ple 
Municipal, de conformitat amb allò establert a l’article 22.2. g) de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, reguladores de les Bases de Règim Local, i article 52.2.h) 
del Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el Text refós de la 
Llei municipal i de règim local de Catalunya, el President de la Comissió 
Informativa d’Obres, Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, 
proposa a l’Ajuntament Ple l’adopció dels següents 
 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar l’esborrany de Conveni de col·laboració i encàrrec 
de gestió entre el Departament de Medi Ambient i Habitatge de la Generalitat 
de Catalunya i l’Ajuntament de Cornellà de Llobregat, relatiu a l’Oficina 
d’Habitatge situada en aquest municipi per a l’any 2005, el qual s’acompanya 
com a annex. 
 
 Segon.- Facultar l’Alcalde d’aquesta Corporació, senyora Antoni 
Balmón Arévalo, per a la signatura d’aquest conveni. 
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 Tercer.- Trametre el present acord i còpia del conveni a la Direcció 
General d’Administració Local del Departament de Governació i Administració 
Pública de la Generalitat de Catalunya, de conformitat amb l’article 309.1 del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals (Decret 179/1995. de 
13 de juny). 
 
 Quart.- Notificar el present acord al Departament de Medi Ambient i 
Habitatge de la Generalitat de Catalunya, pel seu coneixement i efectes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del President-Delegat de la Comissió Informativa d’Obres, 
Urbanisme, Manteniment, Serveis i Medi Ambient, senyor Antonio Martínez 
Flor, es fa una explicació del dictamen manifestant que és el conveni, que es 
ve signant ja fa anys pel manteniment de l’Oficina de Rehabilitació, que ara es 
diu Oficina d’Habitatge, ja fa temps que està funcionant i el conveni preveu 
una aportació fixa d’uns vint mil euros pel manteniment de l’Oficina més tota 
una sèrie de diners que es donen per les gestions que es fan des de l’oficina.  
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro i José Luis Morlanes Galindo. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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PROPOSTES DE LA COMISSIÓ INFORMATIVA DE SERVEIS A LA 
PERSONA 
 
 
 10.- Acordar que la nova Biblioteca que s’està construint al 
Centre social Titan, porti el nom de Marta Mata. 
 
 
 DICTAMEN 
 
 “El passat dimarts 27 de juny moria a l’Hospital de Barcelona la 
pedagoga Marta Mata i Garriga. La seva aportació personal, professional i 
política en el terreny educatiu és d’un enorme valor i transcendència però val 
a dir que la seva importància supera àmpliament a la comunitat educativa i 
abasta el conjunt de la societat catalana. 
 
 El compromís de Marta Mata i Garriga amb el que ha de ser un dels 
pilars fonamentals d’un país, l’educació dels infants i la joventut, ha estat 
inqüestionable. Aquest compromís ha estat multiforme i variat en les seves 
dimensions: com a mestra de mestres; com a ponent en innumerables 
conferències i col·loquis on emfatitzava l’adequació de l’educació a les 
necessitats dels més petits i reivindicava la tasca i formació del professorat; 
com a creadora els anys seixanta de l’Associació Rosa Sensat per la renovació  
pedagògica i la recuperació de la tradició pedagògica republicana; com a 
responsable de la política educativa a la ciutat de Barcelona als anys noranta; 
com a membre de les Corts Constituents i del Parlament de Catalunya, 
col·laborant en la redacció d’importants lleis educatives; o darrerament com a 
Presidenta del Consell Escolar de l’Estat. 
 
 Podem comprovar fàcilment que Marta Mata n’ha fet molta feina per 
la millora de l’educació al nostre país al llarg dels seus vuitanta anys de vida i 
ha esdevingut, amb plena justícia i mèrit, una figura de referència. 
 
 Marta Mata va defensar amb coratge i treball  incansable el dret a 
una educació pública, de qualitat, laica i integradora. Una educació que fes 
realitat l’objectiu de convertir a les noves generacions en persones actives, 
dignes i compromeses. I ho va fer amb intel·ligència, mostrant una inigualable 
suavitat en les formes però amb la defensa contundent dels seus principis. 
L’educació, digué en moltes ocasions, fa més lliure i participativa a la 
ciutadania i és un instrument fonamental en la lluita per la igualtat 
d’oportunitats. Marta Mata va voler fer de l’escola un veritable patrimoni 
comunitari. 
 
 Vist l’informe emès pel cap del Departament de Patrimoni Cultural, 
Històric i Biblioteques de data 19 de juliol de 2006, en el qual proposa que la 
biblioteca que s’està construint en el Centre social Titan porti el nom de 
“Biblioteca Marta Mata”. 
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 Vist l’informe emès per la cap del Departament Administratiu de 
Cultura, Cooperació  i Solidaritat, Esports i Joventut i Relacions Ciutadanes 
en data 19 del present mes de juliol. 
 
 Per tot això, el Ponent de la Comissió Informativa de l’Àrea de 
Serveis a la Persona proposa a l’Ajuntament Ple, l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 
 Primer.- Reconèixer i retre homenatge amb aquest acord a la figura 
de la senyora Marta Mata i Garriga per la seva importància com a figura 
indispensable en la societat catalana. 
 
 Segon.- Acordar que la nova biblioteca que l’Ajuntament d’aquesta 
ciutat està construint al Centre Social Titan, al carrer Verge de Montserrat 
cantonada carrer de Joaquim Rubió i Ors, porti el nom de Biblioteca Marta 
Mata i Garriga. 
 
 Tercer.- Comunicar aquest acord als familiars de la senyora Marta 
Mata i Garriga, a l’Associació  Rosa Sensat, al departament de Cultura de la 
Generalitat de Catalunya i a la Diputació de Barcelona, perquè en tinguin 
conèixement.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part la Regidora-Delegada de l’Àrea de Cultura, Cooperació, 
Solidaritat, Esports i Joventut,  senyora Rocío García Pérez, es fa l’explicació 
del dictamen manifestant que, com ja van comentar en la Comissió 
Informativa, avui portem a aquest Ple un acord que té dos funcions, una 
d’elles, retre homenatge a Marta Mata, una pedagoga amb la que tots 
coincidim que es mereix un reconeixement institucional i que molts altres 
ajuntaments també li han reconegut després de la seva mort el 27 de juny, i 
Cornellà volia un pas més. Volia atorgar el seu nom, Marta Mata i Garriga, a la 
nova Biblioteca, la biblioteca que estem construint al Titan. Al Consell de la 
Dona s’havia comentat ja fa molt temps -ho recomanava- que aquesta nova 
biblioteca portés el nom d’una dona, i tot i que ara encara està en obres i que 
era una decisió que es podia prendre molt més endavant, hem pensat que ara 
seria un bon moment donat que volíem retre aquest homenatge a Marta Mata, 
posar-li el nom d’aquesta pedagoga i gran senyora, ja que creiem que ha sigut 
una dona progressista, gran defensora de l’educació i tots i totes hem coincidit 
que pot ser de gran consideració atorgar-li aquest nom. 
 
 Simplement això, tots ho hem comentat, el Consell de la Dona 
també ho ha reconegut, doncs bé, avui ho acordaríem. 
 
 A continuació intervé la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com a 
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per manifestar que és evident la tasca 
coneguda i reconeguda que ha fet la Marta Mata amb la pedagogia i creiem 



42 

que és un nom encertat per la nova biblioteca que s’ha d’ubicar al Cinema 
Titan. El que pregaria és saber si les modificacions que et vaig fer arribar han 
estat incorporades i, per tant, si es pot llegir o si després confirmem que hagin 
estat entrades, que bàsicament eren millores de gènere i per tant que 
haguessin quedat aplicades a la Moció. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per indicar que el seu Grup es va 
aabstenir en aquest tema. No hi ha dubte que la senyora Marta Mata és una 
gran pedagoga, però entenc o pregunto en aquest cas, si no hi ha raons 
polítiques que ens portin a donar-li el seu nom a la biblioteca o fer-li un 
homenatge. Perquè si així fos, crec que grans pedagogs hi ha en tots els partits 
i per tant entraríem en una espiral –que de fet ja hi estem- i no he vist a 
Cornellà cap nom en cap edifici ni en cap carrer d’algun personatge 
conservador, per tant s’hauria de començar a pensar-s’ho.  
 
 Crec que sí ha estat bé que es consultés a la Permanent del Consell 
de la Dona i que en aquest es comptés amb nosaltres. En aquest cas em sento 
complaguda i us dono las gràcies Rocio i Vicens per haver-ho fet, perquè crec 
que té que sortir d’aquí, sobretot els noms de dona, perquè en teníem al 
Consell la preocupació de que tots els noms es donessin des de el Consell, per 
tant us agraeixo aquest gest. 
 
 Però el fet que m’ha decidit a donar el vot d’abstenció –que no en 
contra- és perquè la senyora Marta Mata ha sigut presidenta del Consell 
Escolar –m’he estat informant perquè ho desconeixia- i ha sigut l’única 
presidenta que ha exercit el seu dret al vot quan cap ho ha fet mai, per retirar 
la Llei de la LODE. Nosaltres, i jo que soc una gran defensora del dret del 
pares a l’elecció lliure del col·legi i l’educació que ells vulguin, no puc estar 
conforme amb la decisió de la senyora Marta Mata, per cert gran defensora de 
l’escola laica, per tant no vaig a entrar en contradicció amb les meves pròpies 
creences. Crec que un personatge que s’ha distingit per la lluita per l’escola 
laica no pot estar valorada per la portaveu del Partit Popular, tampoc en 
contra, és a dir, vull deixar-ho clar, admiro la seva labor pedagògica com a 
professional però no combrego -dit sigui de pas- amb els seus criteris. Crec 
que és indiscutible la llibertat dels pares a escollir, no que el govern de torn 
tingui que dir com tenim que educar als nostres fills. Per tant, crec en la 
llibertat de l’ensenyament, per tant els col·legis religiosos entren dins 
d’aquesta llibertat. Ens abstenim. 
 
 Pren la paraula a continuació la senyora Carmen Romero López, 
Regidora del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, manifestant que estan d’acord 
amb aquesta proposta, amb aquesta Moció, i precisament per donar compte 
del que diu el seu primer punt, quan diu: “Retre homenatge a la figura de la 
Marta Mata” llegirem una cosa que glosa una mica, per si algú no sap encara 
qui era la Marta Mata o no en té prou coneixement i diu: 
 
 “La societat i la pedagogia, sobretot la catalana, han perdut un 
ésser molt important. Fa pocs dies -el dia 27 de juny- ens va deixar la Marta 
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Mata. Bé, la Marta no ens deixarà mai, ja que és d’aquelles persones que 
lleguen un patrimoni per a les generacions futures difícil d’oblidar.  
 
 Amb la desaparició de la Marta Mata, es perd una part del símbol 
de la renovació pedagògica. Si haguéssim de buscar un lema per recorda-la, 
seria la defensa de la renovació pedagògica a tot arreu, sempre i, especialment, 
a casa nostra i, moltes vegades, lluitant a contracorrent. El llegat de la Marta 
Mata a Rosa Sensat, a Perspectiva Escolar, a la seva casa de Saifores que és el 
poble a on va començar a fer de mestra, el seu parlar pausat però alhora 
profund, el pòsit dels seus càrrecs públics, etc., és llarg i coherent amb la 
trajectòria d’una dona que va dedicar la seva vida a l’educació i a la pedagogia 
i sobretot a la renovació pedagògica. 
 
 La Marta va fer de pedagoga sempre, sempre va ser al davant de la 
defensa de l’escola pública, de l’escola catalana i de l’escola laica. I ningú pot 
fer callar aquesta veu, ni si algú ho va intentar alguna vegada, ella va 
demostrar que estava en desacord i en el cas de que si no la volien en un lloc 
se’n anava i els deixava sense les seves paraules.  
 
 La Marta Mata passarà a la història dels pedagogs catalans, dels 
pedagogs teòrics i, sobretot, dels pedagogs de l’acció, dels que a més han 
empès moltes persones a tirar endavant per no perdre l’horitzó d’una escola 
catalana en renovació constant. Aquest és un valor que perdura i que ella va 
encomanar a molta gent, que el portarà a la lluita i a la sang i que arriba al 
cor. La Marta ens va ensenyar a veure l’escola i els infants, que tant estimava, 
d’una altra forma, i això fa que ens esforcem per assolir una educació millor. 
L’educació que volem també per als  nens i les nenes de Catalunya.” 
 
 Per a nosaltres la seva línia de renovació pedagògica està dintre de 
la manera d’entendre l’educació i per tant considerem que és una persona 
mereixedora d’un petit homenatge com el que estem fent ara nosaltres. De 
totes maneres, precisament com és una persona amb molta tradició 
pedagògica, el seu currículum estava lligat més a la pedagogia que no al 
feminisme o altres coses, pot ser el nom està bé que es dediqui a un centre, 
una biblioteca però pensem que a lo millor hauria sigut més adequat a un 
centre més educatiu o estrictament dedicat a la pedagogia. De totes maneres 
com és una reivindicació de tota la vida, no només del Consell de la Dona, sinó 
també del nostre Grup Municipal que hagin noms de dones als centres públics 
de la Ciutat, als espais públics i als carrers, per tant estem d’acord amb que 
s’hagi arribat a posar-li el nom d’aquesta dona. Però la única reflexió és 
aquesta, pot ser no és el lloc més adequat, podria ser més aviat en una escola 
o en una escola bressol, però no estem en aquest moment en contra de cap 
manera, perquè pensem que recuperar un nom o donar-li un nom a un espai 
de la Ciutat que tingui el nom d’aquesta senyora, és donar-li una importància 
significativa a aquest espai i convertir-lo també en una categoria inicialment 
important per a nosaltres i que està dintre de la nostra línia ideològica. Per 
tant estaríem d’acord tot i aquestes consideracions. També una altra 
consideració podria ser la de les presses. Com diu l’Isabel, ens vam reunir 
l’altre dia a la Permanent del Consell de la Dona i penso que una obra que 
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pràcticament s’acaba d’iniciar, no hi havia cap pressa, una senyora que fa un 
mes que ha mort, no hi havia cap pressa, perquè aquest nom s’hagués posat 
tranquil·lament després d’haver-ho comentat dintre del Consell de la Dona 
amb més tranquil·litat, no? però bé, si les coses han vingut així, doncs així 
seran. La única cosa és això, no entenem el per què de la urgència ni pensem 
que és el lloc més adequat, tot i que, evidentment, és un nom que té un 
prestigi i és reconegut i, evidentment, és mereixedora de tenir un espai a la 
Ciutat de Cornellà. 
 
 Tot seguit pren la paraula novament la Regidora-Delegada de l’Àrea 
de Cultura, Cooperació, Solidaritat, Esports i Joventut, senyora Rocío García 
Pérez, per contestant a la Regidora senyora Pilar Albiol, indicar que sí que 
s’han incorporat els teus suggeriments referents al llenguatge no sexista, ja 
que era un tema que, com te la vaig passar sense haver-la passat per 
Normalització, tenies tota la raó i es va incorporar el que vas comentar.  
 
 I, senyor Alcalde, molt breument, dir que en el Consell de la Dona 
es va fer una consideració, i és que si el Consell no es podia reunir o 
considerava que s’havia d’estudiar per a més endavant, la proposta estava a la 
taula, vull dir que no hi havia cap pressa ni cap urgència, no s’ha fet amb 
urgències. Consideràvem que era important retre-li aquest homenatge i 
Cornellà volia donar un pas més i ja que s’estava fent un espai públic tan 
important com serà la nova biblioteca de la zona sud de la Ciutat, la idea era 
proposar aquest nom per a aquesta biblioteca. No hi havia cap pressa, es va 
posar en consideració de la Vicepresidenta que si el Consell considerava que 
millor al setembre, doncs al setembre, simplement es va pensar que ho podíem 
fer al juliol, però sense cap urgència.  
 
 Carme, no hi ha cap pressa simplement era una proposta i com a 
tal es va portar al Consell. No hi ha res més que això. No és una dona que 
potser hagi estat coneguda per la seva trajectòria feminista, però tampoc té 
perquè ser-ho, vull dir, no és una condició indispensable perquè una 
biblioteca porti el seu nom que una dona hagi estat líder d’un moviment 
feminista. Creiem que és un bon nom d’una dona amb una gran trajectòria 
pedagògica i educativa que ha fet una bona feina educativa a Catalunya i a 
l’Estat Espanyol i que nosaltres li podíem retre aquest homenatge. Res més 
que això. 
 
 Pren la paraula a continuació el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que en aquest cas vol dir algunes coses. Algunes 
vegades, alguns perden l’ocasió per estar callats, perquè la memòria també 
ens porta a altres llocs i jo diria que en aquesta ocasió, lamentablement, es fa 
per una pèrdua, la pèrdua d’una vida, no hi ha cap raó més. Després estan 
totes les raons de la seva trajectòria, curiosament va apostar per una escola 
laica i catalanista i era una persona de conviccions religioses molt fortes, però 
sabia distingir entre l’espai de la seva esfera de la vida privada i el que era 
l’espai públic. A vegades alguns no entenen molt bé com funciona això.  
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 Una cosa vull deixar clara, crec que el patrimoni de posar noms de 
dones o d’homes no el té el Consell de la Dona -i ho deixo clar- suposo que 
tots tenim la possibilitat d’aportar noms a aquesta Ciutat –centres o carrers- i 
també -que jo sàpiga- una biblioteca és una gran font de pedagogia, suposo 
que en això sí que coincidim tots, que la lectura serveix per això, per fer 
formació i per educar, però bé, en tot cas dir que algunes vegades estan molt 
bé alguns pròlegs però després surten algunes coses que no estan ben 
enfocades.  
 
 I diria que posar aquest nom dona rellevància a allò que pretenem  
en aquesta biblioteca i dona rellevància també al que volem manifestar de la 
persona amb que tothom tenia relació i hi ha molta gent que, per altres fonts i 
per altres vies, també ens van demanar si podíem fer alguna cosa.  
 
 Per aquest motiu faré una esmena al tercer punt dels acords perquè 
crec que aquest record també es tindria que traslladar a la Rosa Sensat -
perquè ho sàpiga- a la gent de la Conselleria de Cultura i a la Diputació de 
Barcelona. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmès a votació el dictamen és aprovat per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro i José Luis Morlanes Galindo. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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MOCIONS DE L'ALCALDIA-PRESIDÈNCIA 
 
 
 11.- Aprovació inicial de la ratificació de la modificació dels 
Estatuts del Consorci del Parc Agrari del Baix Llobregat. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Vist l’escrit tramès el passat dia 7 de juliol per la Presidenta del 
Consorci del Parc Agrari del Baix Llobregat, del que aquest Ajuntament forma 
part integrant des de l’any 1998, en virtut del qual es comunica a aquest 
Ajuntament l’acord adoptat el passat dia 26 de juny pel Consell Plenari de 
l’esmentada entitat, pel que es va aprovar inicialment la modificació dels seus 
Estatuts reguladors, mitjançant l’adopció i aprovació d’un nou text estatutari, 
i la incorporació de la Generalitat de Catalunya com a membre de ple dret de 
l’esmentat consorci. 
 
 Atès que a la vegada que se'ns comunica aquest acord, s’insta a 
aquesta Administració per a que procedeixi a l’aprovació de l’esmentada 
modificació estatutària en els termes legalment previstos, a efectes que pel 
Consorci es procedeixi al tràmit d’informació pública de manera unificada. 
 
 Atès que en conformitat amb el que disposa l’article 322 del 
Reglament d’Obres, Activitats i Serveis dels Ens Locals, la modificació dels 
Estatuts del Consorci, un cop acordada pel seu òrgan superior, ha de ser 
ratificada per les entitats consorciades, seguint per a això, en virtut del 
Principi de contrarius actus, les mateixes formalitats seguides per a la seva 
aprovació. 
 
 Per tot això aquesta Alcaldia, vist l’informe núm. 33/2006, emès per 
la Secretària General en data 19 de juliol, proposa al Ple de l’Ajuntament 
l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Aprovar inicialment la ratificació de la modificació dels 
Estatuts del Consorci del Parc Agrari del Baix Llobregat, mitjançant l’adopció 
del nou text estatutari que s’adjunta com annex al present acord i que 
s’aprova de forma simultània. 
 
 Segon.- Encomanar al Consorci del Parc Agrari del Baix Llobregat la 
realització del tràmit d'exposició pública legalment exigit per a efectuar 
aquesta modificació estatutària, a efectes de facilitar la seva realització en un 
acte únic. 
 
                Tercer.- Comunicar el present acord al Consorci del Parc Agrari del 
Baix Llobregat i a les demés entitats consorciades, als efectes escaients.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, es fa 
l’explicació de la Moció manifestant que es va tenir que iniciar aquesta 
modificació perquè va haver-hi una sol·licitud per part del Consorci del Parc 
Agrari del Baix Llobregat, que era la incorporació de la Generalitat de 
Catalunya a través de la Conselleria d’Agricultura, Ramaderia i Pesca  i per 
aquest motiu es va tenir que iniciar aquesta modificació. S’ha aprofitat també 
per fer altres esmenes dels Estatuts, però fonamentalment el tema és la 
incorporació de la Conselleria d’Agricultura,  Ramaderia i Pesca. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
Portaveu del Grup Municipal del PP, per manifestar que, molt breument,  el 
seu Grup es va a abstenir perquè si fes un pròleg seria, senyor Alcalde, un 
pròleg que no li agradaria.  
 
 He parlat amb alguns pagesos del Baix Llobregat, perquè és un 
tema que desconec. S’ha votat també en el Consell Comarcal i nosaltres ens 
hem abstingut, per tant jo seguiré aquí la línia. No conec el tema i el que 
m’han comentat no crec que sigui transferible en aquest Ple, per tant ens 
abstindrem sense fer pròleg perquè evidentment no li agradaria el que m’han 
dit el pagesos del Baix Llobregat. 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per majoria absoluta dels 
assistents. 
 
Abstenció: 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro i José Luis Morlanes Galindo. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
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Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 12.- Prendre coneixement de la renúncia voluntària presentada 
per la senyora Pilar Albiol i Gilabert, pertanyent a la candidatura del 
Partit d’Esquerra Republicana de Catalunya-Acord Municipal (ERC-AM), a 
la seva condició de Regidora d’aquest Ajuntament i declarar vacant el seu 
escó de Regidora d’aquesta Corporació. 
 
 
 MOCIÓ 
 

 “Vist l’escrit que ha tingut entrada en aquest Ajuntament en data 19 
de juliol d’enguany, dirigit al Ple municipal per la senyora Pilar Albiol  i 
Gilabert, Regidora pertanyent a la candidatura del Partit d’Esquerra 
Republicana de Catalunya-Acord Municipal (ERC-AM), pel que, d’acord amb el 
que preveu l’article 40 del Reglament Orgànic Municipal, comunica la seva 
decisió de renunciar al seu càrrec de Regidora de la Corporació. 
 
 Atès que l’esmentada circumstància deixa vacant un escó de 
Regidor/a municipal, que d’acord amb l’article 182 de la Llei Orgànica del 
Règim Electoral General haurà de ser cobert pel candidat o candidata de la 
mateixa llista electoral a qui, atenent al seu ordre de col·locació, correspongui, 
prèvia expedició de la corresponent credencial per la Junta Electoral Central i 
prèvia presa de possessió del càrrec en els termes legals previstos. 
 
 Atès que en conformitat amb la Instrucció de 10 de juliol de 2003, 
de la Junta Electoral Central, l’escó de Regidor vacant s’ha d’atribuir, d’acord 
amb l’ordre de la llista de la candidatura del Partit d’Esquerra Republicana de 
Catalunya-Acord Municipal (ERC-AM), a la senyora Elisabet Badia i Mairal, 
que ocupa el lloc quart d’aquesta. 
 
 Atès que en data 19 de juliol d’enguany la senyora Elisabet Badia i 
Mairal, que ocupa el lloc quart de la llista de la candidatura del Partit 
d’Esquerra Republicana de Catalunya-Acord Municipal (ERC-AM), ha dirigit a 
aquest Ajuntament un escrit pel qual renuncia de manera anticipada al càrrec 
de Regidora que li correspondria i, en conseqüència, a ser proclamada 
candidata electa, raó per la qual correspondrà tal condició al senyor Jaume 
Palau i Balltebó, que ocupa el lloc cinquè d’aquesta, i serà el candidat a 
nomenar per la Junta Electoral Central. 
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 Per tot això, aquesta Alcaldia, en conformitat amb el que disposa 
l’article 182 de la Llei Orgànica del Règim Electoral General, en la seva 
redacció actual, proposa al Ple l’adopció dels següents 
 

ACORDS 
 

 Primer.- Prendre coneixement de la renúncia voluntària presentada 
per la senyora Pilar Albiol i Gilabert, pertanyent a la candidatura del Partit 
d’Esquerra Republicana de Catalunya-Acord Municipal (ERC-AM), a la seva 
condició de Regidora d’aquest Ajuntament, i declarar vacant el seu escó de 
Regidora d’aquesta Corporació. 
 
 Segon.- Trametre aquest acord a la Junta Electoral Central, 
mitjançant certificació acreditativa de la seva adopció, acompanyat dels escrits 
presentats per les senyores Pilar Albiol i Gilabert i Elisabet Badia i Mairal, a 
efectes de que a la major brevetat possible s’expedeixi la corresponent 
credencial a favor del senyor Jaume Palau i Balletbó, inclòs en el lloc cinquè 
de la llista de la candidatura del Partit d’Esquerra Republicana de Catalunya-
Acord Municipal (ERC-AM), per renúncia anticipada de la senyora Elisabet 
Badia i Mairal, qui ocupava el lloc quart de l’esmentada llista. 
 
 Tercer.- Notificar aquest acord  a la Subdelegació del Govern a 
Barcelona i a la Conselleria de Governació i Administracions Públiques de la 
Generalitat de Catalunya pels seu coneixement i efectes, així com al Regidor 
afectat als efectes oportuns.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com a Portaveu del 
Grup Municipal d’ERC-AM, es fa l’explicació de la Moció manifestant que 
aquest punt és la seva renúncia voluntària a Regidora en aquest Consistori. 
Sabia que quan arribés el moment estaria emocionada perquè he desenvolupat 
aquesta tasca amb molt entusiasme, amb molta il·lusió, perquè soc de 
Cornellà, visc a Cornellà i vull seguir vivint a Cornellà. Crec que arribar a ser 
Regidora en el teu municipi pel Partit en el que treballes des de fa molt de 
temps és la conjunció de tot plegat i que he de dir-vos que he escrit quatre 
línies perquè ja no puc parlar més. 
 
 Ha estat un honor desenvolupar aquesta tasca durant aquest tres 
anys i escaig, però en el nostre cas, el de les persones que estem aquí 
assegudes, la nostra tasca, en tant que Regidors i Regidores, és personal però 
alhora és en clau de Partit Polític. És per la dedicació que actualment 
desenvolupo  a Esquerra que se’m fa impossible compatibilitzar les dues 
tasques. I no ens enganyem, la feina en un municipi com Cornellà, des de la 
oposició i sense recursos, representa un sobresforç molt gran. No us 
enganyaré que moltes vegades n’hem parlat aquí, conciliació de vida laboral i 
familiar ha de ser possible, jo lluitaré i lluito perquè sigui possible però quan a 
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aquestes dues vides s’afegeix la vida política, que és el meu plus en aquesta 
Ciutat, és ben bé difícil arribar que no sigui matinada a casa teva.  
 
 Però Esquerra continua a l’Ajuntament, en l’oposició, al lloc que 
nosaltres hem decidit com a Partit i que els companys que continuaran la 
meva tasca seguiran realitzant en els mateixos termes que he fet jo mateixa i 
el company Joan Tardà, des de el respecte polític i l’oposició constructiva. 
 
 Us faré una altra confidència, si el Partit i els meus companys i 
companyes de secció local volen que torni a ocupar un lloc en la vida política 
de Cornellà, ho faré. Estic lligada a aquest projecte des de l’any 91. Com bé 
sabeu, no teníem ni representació. En un projecte il·lusionant com és 
participar d’aquest Consistori on tothom acabem aprenent coses. Per tant, 
hem de fer un esforç per escoltar-nos i veurem com els objectius no són tan 
diferents, perquè el nostre objectiu és millorar, en la mesura de les nostres 
possibilitats, la vida dels nostres veïns i veïnes.  
 
 Companys i companyes, salut i república i bon estiu. 
 
 Intervé a continuació el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que el seu Grup li volen 
desitjar molt sort en la nova tasca que esta portant i fins a la pròxima. 
 
 Pren la paraula tot seguit la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, per indicar que el seu Grup vol 
dir-li a la Pilar que, dintre de la diferència i dintre dels debats polítics que aquí 
hem mantingut, que li guardem estima, que hem sabut distingir entre allò que 
és ser polític i allò que és la persona, que ha guardat sempre un respecte vers 
la persona i que li agraïm i que, evidentment, li desitgem molts èxits en la seva 
nova tasca i, com no, en la seva tasca primordial que és la de mestressa de 
casa i mare d’un nen. 
 

 A continuació pren la paraula la Regidora del Grup Municipal 
d’ICV-EA-EPM, senyora Carmen Romero López, per manifestar que el seu 
Grup també li vol dir un adéu o un fins aviat, el que tu vulguis. Dir-te 
d’alguna manera que has significat una brisa d’aire fresc, sobretot per la 
Junta de Portaveus, també per la teva manera d’entendre la política i que, com 
a dones que som –majoritàriament en el Grup d’Iniciativa per Catalunya Verds 
i Esquerra Unida i Alternativa- entenem perfectament que és molt difícil 
compatibilitzar la vida familiar i la vida política. Per a les dones és encara més 
difícil que per els homes i això moltes vegades és dolorós, però encara amb 
tota la lluita que hem mantingut des de diversos partits amb les nostres lluites 
feministes, no hem aconseguit acabar amb aquest estigma que sembla ser que 
les dones tenim marcat. I també perquè el ser mares és un fet molt important i 
això ho valorem d’una manera diferent i, per tant, crec que quan s’ha de triar 
entre una cosa o l’altra, doncs, bona és la decisió que escull una persona que 
vol fonamentalment dedicar-se a les seves tasques públiques però reforçar 
també la seva vida familiar, que això és molt important. 
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 Seguidament intervé el Portaveu del Grup Municipal del PSC(PSC-
PSOE)-PM, senyor Antonio Martínez Flor, per manifestar que, des de el Grup 
Socialista volen desitjar-li a la nova tasca que té -que ja la tenia, però suposo 
que serà reforçada a nivell de Catalunya-, que tinguis molta sort i amb això 
també es demostra que l’Ajuntament de Cornellà és una gran escola de 
dirigents de tots els partits a nivell de Catalunya i, per tant, no dubtem que 
comptarem amb tu en les noves tasques –que estaràs i que estàs ara- per 
donar un cop de mà quan faci falta a Cornellà. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, per manifestar que és una decisió que ens toca respectar, 
evidentment, perquè obeeix a molts motius, com tu has explicat. Ja et vaig 
manifestar l’altre dia que ho sentia per molts motius. Tu i jo vam coincidir en 
el temps en agafar noves responsabilitats, un d’Alcalde i un altre de Portaveu, 
i això ens va permetre també conèixer-nos molt millor, treballar des de la 
lleialtat, intentar buscar algunes vegades aquesta complicitat per fer les coses 
bé i per tirar endavant la Ciutat que estimem, i sobre tot pel teu respecte. Jo 
t’ho tinc que agrair el respecte que has demostrat cap a la institució i per tant 
per la tasca que hem fet tots. 
 
 Crec que l’oposició constructiva en el teu terreny ha guanyat molt i 
això ens ha ajudat molt també a poder entendre cadascú de nosaltres les 
nostres raons i els nostres motius del perquè fèiem les coses i estic convençut 
que això ha anat en benefici també de la Ciutat. 
 
 Que continuïs així, que continuïs amb els teus encerts, 
evidentment, perquè la sort mai ve sola, s’ha de buscar però també s’ha de 
tenir la naturalesa humana per poder assumir noves responsabilitats. I jo -
com tu- també comparteixo aquesta inquietud, encara que sigui home, pel 
tema de poder conciliar les nostres responsabilitats amb la nostra vida 
personal i d’això també n’hem parlat moltes vegades. Bé, que et vagi bé, no és 
un adéu, faltaria més, ens veurem molt i espero, sobretot, molt i molt que als 
propers mesos tinguis molta sort i que tinguis un bon estiu. 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro i José Luis Morlanes Galindo. 
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Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  

 
 

 

ASSUMPTES URGENTS 
 
 
 Tot seguit es fa avinent que hi ha assumptes que,  tot i no ser a 
l'ordre del dia, cal tractar atesa la seva urgència. Per això, i a proposta de 
l'Alcaldia-Presidència, s'acorda, per unanimitat, declarar-los d'urgència, de 
conformitat amb el que disposa l'article 117 del Reglament Orgànic Municipal, 
i es passa a tractar els assumptes següents: 
 
 
ÀREA D’INTERIOR I COMERÇ 
 
 
 1.- Acceptar la renúncia presentada pel Regidor de Districte, 
senyor Perfecto Madrid Olmos, al règim de dedicació parcial i, per tant, a 
percebre retribucions i a mantenir-se d’alta en el règim corresponent de 
la Seguretat Social i, en conseqüència, modificar el règim de dedicació, 
retribucions, dietes i indemnitzacions dels membres d’aquesta 
Corporació establert mitjançant acord plenari de 29 d’abril de 2004, en el 
sentit de que, amb efectes del dia 31 de juliol pròxim, el senyor  Perfecto 
Madrid Olmos passarà a exercir el seu càrrec en aquesta Corporació sense 
règim de dedicació específica, percebent per a això, únicament, les 
indemnitzacions establertes pel Ple Municipal per assistència a les seves 
sessions. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Mitjançant acord plenari adoptat per aquest Ajuntament el dia 29 
d’abril de 2004, es va procedir a l’establiment del règim de dedicació, 
retribucions i indemnitzacions dels membres polítics d’aquesta Corporació. En 
virtut de l’esmentat acord es va establir que el Regidor d’aquest Ajuntament, 
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senyor Perfecto Madrid Olmos, exerciria el seu càrrec de Regidor de Districte 
en règim de dedicació parcial, amb dret a ser donat d’alta en el règim 
corresponent de la Seguretat Social i a percebre una retribució anual que, 
actualitzada a dia d’avui, ascendeix a la quantitat de 10.743,6 €. 
 
 Atès que en data 24 de juliol últim i amb número de registre 
d’entrada 27.504, el Regidor de Districte, senyor Perfecto Madrid Olmos, ha 
renunciat amb efectes del dia 30 de Juliol pròxim al seu règim de dedicació 
parcial en aquest Ajuntament i, en conseqüència,  al seu dret a percebre 
retribucions fixes i periòdiques i a romandre d’alta en el règim corresponent de 
la Seguretat Social, per raons d'incompatibilitat entre aquestes retribucions i 
la pensió d'invalidesa permanent per a la realització de qualsevol treball 
remunerat que es troba en tràmit. 
 

Per tot això aquesta Alcaldia, entenent que es tracta d’un dret 
renunciable i que aquesta nova circumstància no impedirà el correcte 
desenvolupament del càrrec que ostenta el Regidor de Districte senyor Perfecto 
Madrid Olmos, i en conformitat amb el que disposa l'article 75 de la Llei 
7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, en la seva nova 
redacció donada per les Lleis 11/1999, de 21 d’abril i 14/2000, de 29 de 
desembre,  en concordança amb l'article 166 del Decret Legislatiu 2/2003, de 
28 d’abril, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei  Municipal i de Règim Local 
de Catalunya, i amb els articles 32 i següents del ROM, interpretats d’acord 
amb la seva Disposició Addicional, proposa al Ple l’adopció dels següents 

 
ACORDS 

 
 Primer.- Acceptar la renúncia presentada pel  Regidor de Districte, 
senyor Perfecto Madrid Olmos, al règim de dedicació parcial i, per tant,  a 
percebre retribucions i a mantenir-se d’alta en el règim corresponent de la 
Seguretat Social i, en conseqüència, modificar el règim de dedicació, 
retribucions, dietes i indemnitzacions dels membres d’aquesta Corporació 
establert mitjançant acord plenari de 29 d’abril de 2004, en el sentit de que, 
amb efectes del dia 31 de juliol pròxim, el senyor  Perfecto Madrid Olmos 
passarà a exercir el seu càrrec en aquesta Corporació sense règim de dedicació 
específica, percebent per a això, únicament, les indemnitzacions establertes 
pel Ple Municipal per assistència a les  seves sessions. 
 
 Segon.- Notificar aquest acord al Departament de Recursos 
Humans i al Regidor afectat, fent-li constar que s'entendrà acceptat aquest 
nou règim de no manifestar res al respecte dins del termini de les 24 hores 
següents a la seva notificació.  
 
 Tercer.- En conformitat amb el que disposa l’article 75.5 de la Llei 
7/1985, de 2 d’abril, Reguladora de les Bases del Règim Local, publicar el 
present acord en el Butlletí Oficial de la Província i inserir-lo al Taulell 
d’Anuncis de la Corporació.” 
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 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part del senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, es fa 
l’explicació d’aquesta Moció manifestant que està motivada per unes 
circumstàncies personals de l’amic Perfecto Madrid,  i aquestes 
circumstàncies són que al passar a percebre a partir d’ara les seves 
retribucions personals en una pensió, doncs evidentment, no són compatibles 
amb les percepcions que tenia fins ara com a Regidor. El que fem és que ell 
presenta la seva renúncia a aquestes retribucions i per tant només tindrà les 
indemnitzacions que estan establertes per assistir al Ple Municipal.  
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro i José Luis Morlanes Galindo. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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II 
 

PART DE CONTROL 
 
 
MOCIONS DELS GRUPS POLÍTICS MUNICIPALS 
 
 
 1.- Moció del Grup Polític Municipal d’ERC-AM, relativa a donar 
suport als/les treballadors/res de Braun i en defensa del teixit industrial 
de Catalunya. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “Atès que el degoteig de tancament d'empreses catalanes els darrers 
anys ha estat important i som davant un panorama que afecta decisivament el 
nostre mercat laboral i el teixit industrial propi, especialment a la comarca del 
Baix Llobregat. 
 
 Atès que la globalització econòmica ha fet possible que moltes 
empreses creades a Catalunya i que van ser innovadores en el producte, en el 
mètode de fabricació, en la tecnologia aplicada hagin estat absorbides i, en 
alguns casos, amb acomiadaments o tancaments traumàtics. 

 Atès que altres empreses de base local o bé multinacional han 
presentat ERO o bé han volgut deslocalitzar una part important de la seva 
producció i això ha comportat regulacions o acomiadaments, en tenim l’exemple 
de l’empresa SEAT i el seu entorn industrial. 

 Atès que tenim en pocs anys massa empreses en situacions similars: 
Joyco, Iberpotx, Lear, Miniwatt, SAS i hem de buscar  les vies de solució per 
frenar aquests processos  de tancament i regulació que afecten els treballadors i 
treballadores i el teixit industrial a Catalunya. 

 Atès que Braun és una empresa de matriu alemana Braun Española 
que va néixer en 1962 mitjançant l'adquisició de les Indústries Pimer, una petita 
empresa catalana dedicada a la fabricació d'aparells elèctrics per a la cuina i la 
llar. Avui en dia Braun té una fàbrica dotada de la més moderna tecnologia que 
produeix batedores, planxes i espremedores. El producte líder de Pimer va ser el 
minipimer que es va començar a fabricar el 1958. Minipimer va ser produït pel 
mercat estatal fins als anys 70 i després va continuar la seva expansió mundial. 
Es tracta, doncs, d'un disseny original català, encara que el desenvolupament 
posterior segueix les directrius de Braun a Frankfurt. Té una plantilla de 761 
persones el 40% i la mitja d'edat de 52 anys i també entre 1500 i 2000 llocs de 
treball indirectes. 
 
 Atès que de la plantilla que serà acomiadada un  percentatge molt 
significatiu són treballadors i treballadores de la nostra ciutat. 
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 Atès que estem davant d'un procés que ja comença a ser comú a les 
empreses catalanes: 

• Una empresa catalana que ha estat adquirida o s'ha associat a d'altres del 
sector (Pimer, Braun, Moulinex) i en els darrers anys adquirida per una 
multinacional (Gillette Group International - Procter & Gamble) 

• Una empresa que té beneficis (Braun en els darrers 5 anys ha tingut uns 
beneficis de 20'1 M d'€ i la seva facturació en els darrers 5 anys és de 655 M 
d'€. Tot i que va tenir uns resultats negatius l'any 2002 però el 2003 
remunta i obté els millors resultats de 10'6 M d'€). 

• La multinacional decideix deslocalitzar la producció a un país de l'Est 
d'Europa o a Xina on la mà d'obra és més barata (en aquest cas Braun el 
que vol fer és encarregar la producció a la Xina sense obrir una planta 
productora pròpia) i facturar a la matriu, en aquest cas l'alemanya 

• Una empresa que ha invertit en R + D del 2000 al 2004 7'6 M d'€ pels 
productes que treu al mercat durant el 2005 i 2006. A partir d'aquí obté 
deduccions impositives de 0'5 M d'€ però durant el 2005 i el 2006 no fa cap 
inversió en aquest aspecte. Aquestes inversions les va fer a partir de 
subvencions del Departament d'Indústria i el Ministeri d’Indústria. 

• A més l'any 2004 Braun va vendre patrimoni immobiliari per valor de 3'5 M 
d'€ a Gillette Group International. 

La seqüència és clara, i ho ha estat en altres empreses, els processos són 
diferents però molt similars, però el que esta clar és que la desindustrialització 
del país és un fet i que cal actuar. En el cas de Braun, es fa evident des del 2004 
que alguna cosa es mou, els sindicats van demanar ja fa temps, que el 
Departament de Treball i Indústria fes gestions al respecte. 
 
 Atès que el Departament de Treball ha de tenir la capacitat de liderar i 
ha d’impulsar una planificació per fer possible el manteniment dels llocs de 
treball i del teixit Industrial a Catalunya, però la manca de competències i que no 
s’hagi avançat significativament cap un marc propi de relacions laborals a 
Catalunya, pot representar un impediment seriós per aquest lideratge, cal activar  
l’Acord estratègic per a la internacionalització, la qualitat de l’ocupació i la 
competitivitat de l’economia catalana per frenar un procés desindustrialitzador a 
Catalunya que ens aboca a un futur econòmic molt poc prometedor. 
 
 Atès que Catalunya va ser un dels motors econòmics d'Europa i volem 
que mantingui el seu teixit productiu i que es creïn nous llocs de treball de 
qualitat i el govern de Catalunya i les corporacions locals han de poder intervenir 
per tal de frenar al màxim la desindustrialització del país. 
 
 Atès que tenim un precedent a la comarca que ha tingut i segueix 
tenint un impacte econòmic i social importantíssim: SEAT, que és l’empresa més 
important de la nostra estructura industrial. Previ a la crisi que va portar als 660 
acomiadaments i les 230 prejubilacions, el Departament de Treball va resoldre 
sense acord l’ERO de Gearbox –del grup SEAT- amb 220 acomiadaments. Es 
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produeix l’ERO de Gearbox i, posteriorment, l’empresa fa un “reajustament” i 
acomiada 660 persones. De les persones acomiadades 110 van presentar recurs i 
les sentències que coneixem fins ara ens donen 19 improcedents i 4 nuls. Com 
podem tenir la seguretat que tot plegat és fa en la mateixa línia de previsió de 
tancament que Braun, amb silenci, desinformació, beneficis i alevosia?. 

 Atès que hi ha l’experiència del cas de Semimetàliques en què 
l’operació urbanística va afavorir el tancament de l’empresa, des de l’ajuntament 
d’Esplugues s’ha volgut garantir el mantenir l’activitat de la zona industrial i que 
de cap de les maneres es pugui procedir a requalificar terrenys d’aquesta zona 
com a conseqüència de possibles deslocalitzacions industrials. 

 Així, doncs, el grup municipal d’Esquerra proposa al ple l'adopció dels 
següents 

ACORDS 

 Primer.- Donar ple suport a les treballadores i treballadors de BRAUN 
i a les actuacions del Comitè d’empresa tendents a mantenir l’activitat de la 
fàbrica. 

 Segon.- Col·laborar amb la resta d’ajuntaments de la comarca en 
l’impuls de mesures urbanístiques, en la línia de les aprovades per l’ajuntament 
d’Esplugues, per a mantenir la implantació industrial en els nostres municipis i 
no crear expectatives de beneficis immobiliaris sobre els terrenys de les empreses 
que abandonin la seva activitat. 

 Tercer.- Instar el govern de Catalunya a fer un estudi urgent sobre la 
situació de les empreses i el teixit industrial a Catalunya fent la diagnosi dels 
sectors productius en risc de deslocalització i establint indicadors que ajudin a 
detectar situacions de crisi empresarial i conèixer les seves perspectives de futur, 
així com de les necessitats d'infraestructures, transports i formació de les 
mateixes. 

 Quart.- Reclamar un pla d'actuació per a les empreses en risc de 
deslocalització que ajudi al manteniment de la producció a Catalunya i/o impulsi 
la reconversió que les faci més competitives. 

 Quint.- Instar el govern de Catalunya a reforçar les mesures legals que 
regulin els ajuts públics atorgats a empreses multinacionals en cas que es falti a 
I’ètica social de l'empresa pretenent el tancament quan hi ha beneficis 

 Sisè.- Instar el govern de Catalunya a prendre les mesures necessàries 
per tal que l’empresa BRAUN mantingui els llocs de treball, exigint els comptes de 
beneficis, donant ple suport a les actuacions del Comitè d’empresa tendents a 
mantenir l’activitat de la fàbrica. 
 
 Setè.- Instar el govern de Catalunya a prendre les mesures 
necessàries per a garantir la reincorporació a SEAT, en condicions dignes, de tots 
els treballadors/es acomiadats/es que varen senyalar l’opció de reingrés en el 
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marc de l’acord entre empresa i sindicats, singularment, i de forma immediata, 
d’aquells/es que han obtingut sentències d’acomiadament nul i improcedent. 
 
 Vuitè.- Donar a conèixer aquests acords als comitès d'empresa de 
BRAUN i SEAT , a les federacions comarcals dels sindicats, a la direcció de 
l´empresa BRAUN i al Departament de Treball de la Generalitat de Catalunya.” 
 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Intervé en primer lloc la Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, 
senyora Pilar Albiol i Gilabert, per manifestar que el seu Grup ha presentat 
una Moció en referència al tema de la Braun i en defensa del teixit industrial 
de Catalunya. La Moció és molt llarga i portem uns quants dies parlant amb el 
Joan Antoni García per tal de millorar-la tant el text dels atesos com dels 
punts d’acord. Jo potser preferiria que llegeixis –perquè t’he passat el full i ara 
no el tinc- com queda la Moció definitiva, per tal de que tots votem amb 
coneixement de causa perquè, com hem suprimit atesos dels meus i hem 
incorporat un dels teus, potser com és de tres planes, millor llegir-ho un sol 
cop, per això del temps, si us sembla bé. 
 
 M’he deixat un incís i és que el tema era per la deslocalització que 
s’està produint a la comarca i també perquè dels sis-cents vuitanta-nou 
treballadors als que afecta l’expedient regulador d’ocupació, al voltant de dos-
centes persones afectades -per tant dues-centes famílies- són a Cornellà i ,per 
tant, aquest factor també és el que ens ha motivat a parlar del tema i els 
punts d’acord són gairebé un decàleg de bones intencions però és intentar que 
l’Ajuntament de Cornellà ens hem de posicionar sobre el que ens està passant 
a Cornellà i a la Comarca. 
 
 
 Després d’això la Moció es retira per la Portaveu del Grup 
Municipal d’ERC-AM. 
 
 
 A continuació intervé el senyor Juan Antonio García Díaz, com a 
Regidor Delegat de Treball, adscrit a l’Àrea de Planificació, Economia i 
Hisenda, manifestant que fa aproximadament un o dos Plens, ja vam portar 
un prec per parlar de la situació de Braun. La teva Moció va entrar el dia 
dinou -precisament el dia vint per la nit es va firmar un preacord entre els 
sindicats, la direcció de Braun i el comitè d’empresa-. El que hem fet ha sigut 
bàsicament retocar algunes dades i treure altres coses, per exemple hem tret 
del text inicial el tema de SEAT perquè pensàvem que era molt més lògic 
centralitzar-ho bàsicament en Braun i en els treballadors que tenim a la 
Ciutat.  
 
 També nosaltres teníem pensat portar en un pròxim Ple i a la 
Comissió Informativa, quina és la situació dels dos-cents cinc treballadors que 
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són de Cornellà. Bàsicament perquè,, com el preacord és té que sotmetre a 
referèndum el pròxim mes de setembre, quan sapiguem quina és la situació 
l’explicarem directament, és a dir, ho farem a la Comissió Informativa o ho 
farem aquí, a on vulgueu. Us direm quanta gent es va a prejubilar, si s’accepta 
l’acord, quanta gent va al pla de rendes o quanta gent va a la indemnització. 
Quan tinguem la informació la passarem, no hi ha cap problema. De fet, 
estem treballant en ella, però és clar, fins que no s’aprovi no podem saber si 
realment estan o no estan en aquesta situació.  
 
 Bàsicament el que hem fet ha sigut eliminar elements que podien 
distorsionar la Moció, com era l’apartat que feia referència a altres empreses 
com Joyco, Lear, Miniwat, perquè, a més, no eren de la Comarca. Eliminar el 
tema de SEAT perquè, a apart de ferragós –jo podria fer una locució extensa 
en el tema de SEAT- crec que no era convenient en un paràgraf tan petit 
col·locar quelcom que pogués distorsionar el punt final. Crec que també hem 
recollit el paper de la Generalitat, exigit en un cas pel comitè d’empresa de 
Braun, que van ser bàsicament les seves dues actuacions fonamentals, una 
amb el Ministeri d’Indústria en Alemanya i l’altre en Suïssa, amb els directius 
de Gilette i de Procter & Gamble –aquest és el text que has corregit 
lingüísticament i que jo passaré també d’aquesta forma perquè en el fons és el 
mateix-. I finalment la seva posició de duresa, la seva fermesa, a l’hora d’exigir 
a la multinacional –recordar que es va aixecar de la mesa el dijous per la nit, 
se’n van anar, senzillament, se’n van anar de la reunió- que es tornés a 
asseure el divendres i finalment vam aconseguir l’acord. 
 
 Vaig a llegir solament els punts que proposem perquè els atesos són 
molt llargs els continguts serien:  
 
 
 Primer.- Donar ple suport a les treballadores i treballadors de BRAUN 
a través del Comitè d'empresa. 

 Segon.- Instar el govern de Catalunya a fer un estudi urgent sobre la 
situació de les empreses i el teixit industrial a Catalunya fent la diagnosi dels 
sectors productius en risc de deslocalització i establint indicadors que ajudin a 
detectar situacions de crisi empresarial i conèixer les seves perspectives de futur, 
així com de les necessitats d'infraestructures, transports i formació de les 
mateixes. 

 Tercer.- Reclamar un pla d'actuació per a les empreses en risc de 
deslocalització que ajudi al manteniment de la producció a Catalunya i/o impulsi 
la reconversió que les faci més competitives. 

 Quart.- Instar el govern de Catalunya a reforçar les mesures legals que 
regulin els ajuts públics atorgats a empreses multinacionals en cas que es falti a 
I’ètica social de l'empresa pretenent el tancament quan hi ha beneficis 

 Cinquè.- Donar a conèixer aquests acords als comitès d'empresa de 
BRAUN , a les federacions comarcals dels sindicats UGT y CC.OO, a la direcció 
de l´empresa BRAUN i al Departament de Treball de la Generalitat de Catalunya.” 
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 Bàsicament això seria el que aprovem, la resta és l’explicació 
raonada de a on hem arribat. Jo podria explicar l’acord perquè he estat a la 
taula, però ja ho faré a la Comissió Informativa, si ho voleu, més 
detalladament us ho explicaré. De totes maneres, sí que voldria dir una cosa, 
tots el temes que estan aquí, ja se’ls hi van oferir a la reunió amb el Ministeri 
d’Indústria, que va oferir deixar una part de la plantilla –tan la Generalitat 
com el Ministeri d’Indústia- això ho van rebutjar, a més a més, se’ls va oferir 
recursos importants amb I+D i deixar aquí el I+D, també ho van rebutjar, és a 
dir, que no va ser possible cap acord amb la multinacional. La decisió estava 
presa feia un any, nosaltres pensem que des de el 2004, i la conseqüència ha 
sigut el tancament de la fàbrica i aquestes sis-centes vuitanta-nou persones, 
si no m’equivoco, que d’una manera o altra estaran prejubilades o aniran al 
carrer. 
 
 A continuació intervé el senyor Nèstor Artís i Villena, com a 
Portaveu del Grup Municipal de CiU, per manifestar que creu que el problema 
de la indústria catalana i l’espanyola no és d’ara, és fruit dels anys d’aïllament 
que vam tenir durant la dictadura i que ara estem pagant, una prova és el cas 
de la Pimer, que a l’any 58 quan se li va quedar petit el mercat nacional, va 
tenir que unir-se amb una altra empresa per poder sortir a l’exterior–el que 
passa és que sempre el peix gran es menja el petit- i ara paguem les 
conseqüències. 
 
 Reconversions industrials hi ha hagut sempre i sempre n’hi hauran, 
perquè si mirem el tèxtil, aquí Cornellà mateix, fa quaranta anys una dona 
portava un teler, va passar al cap d’uns anys a portar-ne dotze i ara hi ha 
fàbriques en les que funcionen una pila de telers sense cap persona. El 
problema aquest l’han passat altres països perquè les empreses que ara 
marxen d’aquí perquè la ma d’obra ja és cara, van ser empreses que van venir 
d’Alemanya, d’Anglaterra, de França i en aquells moments els treballadors 
d’allà també van patir aquest problema, però això ha fet que ho hagin superat 
i ara tinguin unes indústries competitives i amb valor afegit, que és el que 
aquí crec que passarà dintre d’uns anys. Segur que totes aquestes empreses 
que van venir aquí buscant una mà d’obra barata, ara marxaran perquè en 
altres llocs els hi ofereixen una mà d’obra més barata, perquè suposo que al 
que no estem disposats és a baixar-nos el sou, vull dir, els de la Pimer segur 
que si haguessin acceptat abaixar -o els de la Braun- cobrar la meitat del que 
cobren, igual si que hagués continuat, però com aquest no és el cas, doncs és 
difícil, sigui el cas de la Braun o sigui d’una altra empresa. Continuarà el 
degoteig d’empreses que se’n van però tenim que procurar donar formació als 
treballadors, als que queden aturats o als joves i ja s’aniran preparant per 
entrar a indústries d’un valor afegit més important i que tindran sortida als 
mercats internacionals. Penso que potser el futur immediat ara no és massa 
bo, però també crec que tenim un esdevenir més bo. Tenim que confiar, 
diguéssim, els catalans i els espanyols som millors que la resta d’Europa. 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, 
com a  Portaveu del Grup Municipal del PP, manifestant que, si els empresaris 
espanyols encara no s’han recuperat de la dictadura, se hauria de fer-los-hi 
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un reconeixement mèdic i veure què passa, crec que alguna cosa no els hi 
funciona. És una broma a allò que s’ha referit el Portaveu de CiU, que els mals 
els té l’aïllament de la dictadura. En aquesta època sona una mica a 
“chascarrillo”. 
 
 Dir que l’economia espanyola ha viscut moments punters, no molt 
llunyans -no vaig a fer aquí propaganda política- però sí dir que hem estat al 
capdavant de l’economia a Europa i, per tant, hem entrat a Europa, i crec que 
hi ha una recessió en el que és l’economia –que és a nivell mundial- i ho 
sofreix l’economia espanyola, però també jo crido aquí a la reflexió als 
components del tripartit català, que no es pot encotillar a les empreses, per 
que l’empresari,  mal ens pesi, inverteix per guanyar diners, això és evident i 
si, d’alguna manera, se li posa la “cotilla” i no se’l deixa créixer vers l’exterior –
cas que ha estat passant- emigra i se’n va a un altre lloc que tingui millor 
futur. Per tant, és una deducció molt simple però que es troba al carrer, si 
parlem amb els treballadors i els petits empresaris ens diran el mateix. 
 
 A part de que estic assabentada del conveni que s’ha fet i que 
espero que sigui el més avantatjós possible per als treballadors i treballadores 
de Braun, hi ha quelcom que em preocupa i que m’agradaria que ens 
informessis -donat que tu estàs en un sindicat i ens informaràs en la Comissió 
Informativa i a més del pacte del treball- sobre els que en depenen, les petites i 
mitjanes empreses, els petits tallers, que són els que veritablement em 
preocupen i que depenen de la producció de Braun. Aquests tallers i aquestes 
petites empreses, quan se’n vagi Braun, què va a passar amb ells?. Ells no 
tenen conveni, no han firmat cap pacte, ells es queden a l’aire. Crec que també 
hi ha molta gent de Cornellà en aquestes circumstàncies, no tenen el nom de 
Braun, no han sortit al carrer ni han posat pancartes, no han fet res, però 
estan aquí. I espero que els sindicats feu un bon treball en això, en defensar 
els interessos si és que es poden defensar, perquè crec que ho tenen bastant 
cru, no sé si és una percepció meva o és que així. Ha passat amb altres 
empreses, inclús amb Seat, sempre els que d’ells depenen són els que queden 
pitjor en les negociacions. Tots queden malament, però els que pitjor queden 
són els que no hi ha negociacions per a ells. 
 
 Tinc que dir que m’he guiat pel que ha llegit Juan Antonio García, 
perquè no he pogut llegir la Moció, per tant em fio del que has dit i vaig a votar 
a favor, però no és per que l’hagi llegit, no he pogut llegir-la. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Miguel López Sánchez, com 
a Portaveu del Grup Municipal d’ICV-EA-EPM, per manifestar que el seu Grup 
pensa que aquesta Moció, tant la que s’ha presentat per part d’Esquerra com 
la que s’ha presentat com alternativa i a la que podríem donar tots el vistiplau, 
no deixa de ser un seguiment del que vam parlar a l’últim Ple, en el que ja 
teníem preocupacions, precisament, per la situació que s’està donant de que 
l’empresa Braun, amb els dos-cents i escaig de treballadors que viuen a 
Cornellà i la resta que poden ser  indirectes, perquè ja ho vèiem, i demanàvem 
en un Prec què és el que es podria fer per part de l’Ajuntament. Jo deia en 
aquell moment “poder millorar la situació i poder arribar a un bon acord”. Un 



62 

bon acord que passava, sobretot, perquè aquest no es trenqués, encara que 
molts de nosaltres sabíem que era molt difícil, inclús l’Alcalde, en la seva 
última intervenció deia que no ens enganyéssim, perquè passa que els que 
venim del món sindical sempre pensem que potser pot haver-hi una 
possibilitat i que estem negociant i lluitant, fent el que faci falta per poder 
arribar a un acord que suposi que les empreses i els llocs de treball es 
mantinguin. 
 
 Ho vam dir al Ple passat, ara es presenta una Moció, que, 
desgraciadament, està fora de lloc perquè ja s’ha arribat a un acord, com s’ha 
dit. I dic desgraciadament per dues raons, una perquè està fora de lloc i l’altra 
és perquè aquesta empresa –tal com deia Juan Antonio que ja sabíem- no és 
la primera vegada que aquesta multinacional fa coses d’aquestes a Espanya. 
Jo us vull recordar que fa uns anys amb la Gilette de Sevilla va fer el mateix, 
una empresa que també tenia beneficis, la va tancar i se la va emportar a 
Irlanda del Nord, i quan no li interessava Irlanda del Nord se la va emportar al 
Marroc. És a dir,  que amb aquesta empresa ja estem acostumats a que faci 
coses d’aquest tipus.  
 

 Després, vull dir que a la Moció el que es planteja en els seus 
acords, crec que és una demanda que des de molts llocs i que inclús estaríem 
d’acord tots els que estem aquí, demanaríem que es faci tal com es planteja en 
el segon punt, el tercer i el quart, i és que s’insta a que a Catalunya es faci un 
estudi urgent sobre la situació de les empreses i el teixit industrial a 
Catalunya, que es tingui un pla d’actuació de les empreses amb risc de 
deslocalització i que totes aquestes coses des de el Govern de Catalunya, el 
Govern de la Generalitat, es facin els projectes, els plans que siguin possibles 
per poder arribar a tenir un pla industrial a Catalunya que permeti tenir una 
indústria pròpia, una indústria forta, una indústria que permeti anar més 
enllà de les nostres fronteres, no solament de Catalunya sinó inclús de l’Estat 
Espanyol. I que no sigui amb la deslocalització, perquè també s’ha de dir que 
empreses catalanes i empreses espanyoles han fet deslocalització i la fan 
perquè hi ha unes avantatges, en aquest cas, econòmiques per gent de 
Catalunya i gent d’Espanya que han fet el mateix que ha fet aquesta 
multinacional anglesa o alemanya -no me’n recordo el que és-. Vull dir que 
aquestes coses també les tinguem en compte, que no solament els estrangers 
fan accions d’aquest tipus, sinó que els nostres compatriotes també ho fan. 
 
 En resum, nosaltres estem d’acord amb la Moció que s’ha presentat 
i pel que s’ha plantejat, és una Moció que la presentaríem tots els Grups 
Municipals, que seria una Moció de l’Ajuntament, i evidentment estic 
totalment d’acord en recolzar als treballadors de la Braun, com estem d’acord 
amb recolzar totes aquestes propostes que es fan. I al mateix temps jo sí que 
puc dir en aquest moment -perquè sí que m’ho llegit- que l’acord al que s’ha 
arribat entre l’empresa i la representació del Comitè d’Empresa i el Sindicat, 
crec sincerament que és un bon acord i és un acord que quan tothom ho 
tingui i ho llegeixi, és important. I això ha sigut gràcies a la lluita dels 
treballadors i treballadores de Braun i del recolzament que han tingut, i en 
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aquest cas diria dels dos sindicats majoritaris i un altre sindicat que també 
està a l’empresa que han fet tot el possible per arribar a aquest acord que jo, 
personalment, penso és bastant bon acord. 
 

 Pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, per 
assenyalar que això significaria que tots estem d’acord en com queda la Moció 
i per tant seria una Moció de tots els Grups Polítics. Penso que es bo que sigui 
unànime perquè, encara que hi hagi un preacord, el que és evident és que 
perdre el teu lloc de treball a ningú li agrada, encara que hi hagi xarxa –que és 
el que jo he comentat amb molts treballadors que m’he trobat a la Ciutat- que, 
com a mínim, tindrien una xarxa amb la qual podrien suportar i continuar 
projectant la seva vida, però també és cert que hi ha altres efectes indirectes 
que afecten a molta més gent, no cal anar més enllà, la nostra pròpia empresa 
Tecsalsa és una de les afectades, perquè tenien contractes amb Braun, però 
crec que tots estem d’acord en que d’alguna forma i, molt bé no sé com, però 
sí us dic que en el futur espero que el Govern que resulti elegit de les urnes el 
dia ú de novembre, es plantegi una mica una certa política industrial,  
sobretot en aquesta comarca, que és normal que es té que adaptar al nou cicle 
econòmic però, com a mínim, que encara es puguin garantir elements de 
producció importants per mantenir aquesta activitat industrial. 
 
 Jo diria que si estem tots d’acord, ho donaríem per aprovada per 
unanimitat. 
 

 Amb les esmenes presentades la Moció queda redactada en els 
termes següents: 
 
 
“MOCIÓ PER DONAR SUPORT ALS/LES TREBALLADORS/RES DE BRAUN I EN 
DEFENSA DEL TEIXIT INDUSTRIAL DE CATALUNYA” 
 
 “Atès que el degoteig de tancament d'empreses catalanes els darrers 
anys ha estat important i som davant un panorama que afecta decisivament el 
nostre mercat laboral i el teixit industrial propi, especialment a la comarca del 
Baix Llobregat. 
 
 Atès que la globalització econòmica ha fet possible que moltes 
empreses creades a Catalunya i que van ser innovadores en el producte, en el 
mètode de fabricació, en la tecnologia aplicada hagin estat absorbides i, en alguns 
casos, amb acomiadaments o tancaments traumàtics. 
 
 Atès que altres empreses de base local o bé multinacional han 
presentat ERO o bé han volgut deslocalitzar una part important de la seva 
producció i això ha comportat regulacions o acomiadaments. 
 
 Atès que Braun és una empresa de matriu alemanya Braun Española 
que va néixer en 1962 mitjançant l'adquisició de les Indústries Pimer, una petita 
empresa catalana dedicada a la fabricació d'aparells elèctrics per a la cuina i la 
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llar. Avui en dia Braun té una fàbrica dotada de la més moderna tecnologia que 
produeix batedores, planxes i espremedores. El producte líder de Pimer va ser el 
minipimer que es va començar a fabricar el 1958. Minipimer va ser produït pel 
mercat estatal fins als anys 70 i després va continuar la seva expansió mundial. 
Es tracta, doncs, d'un disseny original català, encara que el desenvolupament 
posterior segueix les directrius de Braun a Frankfurt. Té una plantilla de 689 
persones el 40% dones i la mitja d'edat de 50 anys i també uns 1.500 llocs de 
treball indirectes. 
 
 Atès que de la totalitat de la plantilla afectada, un  percentatge molt 
significatiu són treballadors i treballadores de la nostra ciutat. 
 
 Atès que estem davant d'un procés que ja comença a ser comú a les 
empreses catalanes: 
 
• Una empresa catalana que ha estat adquirida o s'ha associat a d'altres del 

sector (Pimer, Braun, Moulinex) i en els darrers anys adquirida per una 
multinacional (Gillette Group International - Procter & Gamble) 

• Una empresa que té beneficis (Braun en els darrers 5 anys ha tingut uns 
beneficis de 20'1 M d'€ i la seva facturació en els darrers 5 anys és de 655 M 
d'€. Tot i que va tenir uns resultats negatius I'any 2002 però el 2003 remunta 
i obté els millors resultats de 10'6 M d'€). 

• La multinacional decideix deslocalitzar la producció a un país de l'Est 
d'Europa o a Xina on la mà d'obra és més barata (en aquest cas Braun el que 
vol fer és encarregar la producció a la Xina sense obrir una planta productora 
pròpia) i facturar a la matriu, en aquest cas l'alemanya 

• Una empresa que ha invertit en R + D del 2000 al 2004 7'6 M d'€ pels 
productes que treu al mercat durant el 2005 i 2006. A partir d'aquí obté 
deduccions impositives de 0'5 M d'€ però durant el 2005 i el 2006 no fa cap 
inversió en aquest aspecte. Aquestes inversions les va fer a partir de 
subvencions del Departament d'Indústria i el Ministeri d’Indústria. 

• A més l'any 2004 Braun va vendre patrimoni immobiliari per valor de 3'5 M 
d'€ a Gillette Group International. 

 
 La seqüència és clara, i ho ha estat en altres empreses, els processos 
són diferents però molt similars, però el que esta clar és que la 
desindustrialització del país és un fet i que cal actuar. En el cas de Braun, es fa 
evident des del 2004 que alguna cosa es mou, els sindicats van demanar ja fa 
temps, que el Departament de Treball i Indústria fes gestions al respecte. 
 
 Atès que el Departament de Treball ha liderat, les negociacions 
necessàries amb el Ministeri d´ indústria incloses les  reunions amb seu a  
Alemanya i Suïssa, tot i que no s’ha obtingut  cap resultat positiu. 
 
 Atès que Catalunya va ser un dels motors econòmics d'Europa i volem 
que mantingui el seu teixit productiu i que es creen nous llocs de treball de 
qualitat i el govern de Catalunya i les corporacions locals han de poder intervenir 
per tal de frenar al màxim la desindustrialització del país. 
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 Atès que la Generalitat ha liderat des de el departament de Treball, les 
negociacions fins arribar al pre- acord. 
 
 Així, doncs, els Grups Municipals proposen al ple l'adopció dels 
següents  
 

ACORDS 
 

 Primer.- Donar ple suport a les treballadores i treballadors de BRAUN 
a través del Comitè d'empresa. 
 
 Segon.- Instar el govern de Catalunya a fer un estudi urgent sobre la 
situació de les empreses i el teixit industrial a Catalunya fent la diagnosi dels 
sectors productius en risc de deslocalització i establint indicadors que ajudin a 
detectar situacions de crisi empresarial i conèixer les seves perspectives de futur, 
així com de les necessitats d’infraestructures, transports i formació de les 
mateixes. 
 
 Tercer.- Reclamar un pla d'actuació per a les empreses en risc de 
deslocalització que ajudi al manteniment de la producció a Catalunya i/o impulsi 
la reconversió que les faci més competitives. 
 
 Quart.- Instar el Govern de Catalunya a reforçar les mesures legals 
que regulin els ajuts públics atorgats a empreses multinacionals en cas que es 
falti a l’ètica social de l'empresa pretenent el tancament quan hi ha beneficis. 
 
 Cinquè.- Donar a conèixer aquests acords als comitès d'empresa de 
BRAUN , a les federacions comarcals dels sindicats UGT y CC.OO, a la direcció 
de l’empresa BRAUN i al Departament de Treball de la Generalitat de Catalunya.” 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció resultant de les esmenes presentades, és 
aprovada per unanimitat de tots els assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro i José Luis Morlanes Galindo. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
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Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
 
 
 
 2.- Moció del Grup Polític Municipal del PP, relativa a la 
intervenció davant la Generalitat de Catalunya, sol.licitant la inclusió en 
els propers pressupostos una partida destinada a la resolució de les 
mancances existents al casal J. Nualart. 
 
 
 MOCIÓ 
 
 “En la passada comissió de selecció dels Projectes de Ciutat, 
l’Associació La Gavarra de Gent Gran de Cornellà presentava un estudi del 
que es desprenien les mancances prou evidents que han quedat al casal J. 
Nualart després de les obres realitzades recentment. Algunes d’aquestes 
necessitats eren, per exemple, un ascensor amb cabuda per a una cadira de 
rodes o la falta de lavabos i WC. 
 
 La impossibilitat competencial de l’administració local en poder 
valorar la partida pressupostària que caldria destinar pels esmentats 
problemes, ja que l’edifici del casal és de titularitat de la Generalitat, impedia, 
doncs, que des de l’Ajuntament es donés resposta directa. 
 
 Des del Partit Popular de Cornellà entenem que aquesta falta de 
competència no ha de significar la no intervenció de l’administració municipal, 
que ha de ser la més propera per al ciutadà. Creiem que és obligació dels 
Ajuntaments la protecció social de la gent gran i depenent. 
 
 Per tot el que s’exposa, demanem al  Ple de l’Ajuntament: 
 
 Intervenció davant la Generalitat de Catalunya sol·licitant la 
inclusió  en els propers pressupostos una partida destinada a la resolució dels 
dits problemes.” 
 
 
 PRESENTACIÓ I DELIBERACIÓ 
 
 Per part de la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com a  
Portaveu del Grup Municipal del PP, es fa l’explicació de la Moció indicant que 
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el seu Grup inicialment ha presentat aquesta Moció i, com tots sabeu, no la 
vaig a llegir pel motiu que he explicat abans, per tant ho dic de memòria. 
 
 En la selecció de Projectes de ciutat, no es va poder votar perquè era 
un equipament de la Generalitat i, per tant, no entrava en el Plec de 
Condicions o del tema de Projectes de Ciutat, però nosaltres vam creure que 
això no pot ser un motiu pel qual quedi desatès. En aquell moment, jo no 
sabia que el senyor Alcalde havia fet una carta –el 29 de març- demanant, més 
o menys, el mateix que jo reflecteixo a la Moció –no tenia perquè saber-ho, ho 
va fer en funció d’Alcalde i per tant nosaltres com a Grup Polític demanàvem 
la intervenció de l’Ajuntament davant de la Generalitat per a què destinés una 
partida pressupostària per cobrir les necessitats del Casal Jaume Nualart que 
s’havia quedat sense poder valorar-los-hi les necessitats que crec que es tenen 
que atendre. Com he dit, posteriorment, m’he assabentat en la Comissió 
Informativa i, a més, pel Portaveu del Grup Socialista, senyor Martinez Flor, 
que ja s’havia fet i en la Junta de Portaveus també se’m va dir.Doncs, no tinc 
cap objecció -donat que la idea nostra és que tot el que es demani i tot el que 
sigui en benefici de la ciutadania ha de ser motiu d’unió per a tots- en treure 
el punt en el qual es demanava la intervenció. En lloc de dir  “Demanar la 
intervenció d’aquest Ajuntament davant la Generalitat”, doncs, donar 
recolzament -si ho creieu convenient- a la petició feta el dia 29 de març, que 
em sembla que es la data de la carta del senyor Alcalde. És a dir, la Moció 
seguiria sent la mateixa però canviant el punt de “petició” per “donar suport” a 
la petició del senyor Alcalde a la Generalitat de Catalunya.  
 
 No tenim cap inconvenient en substituir aquest punt perquè a la fi 
és el que demanem tots, que s’arregli Jaume Nualart i que es destini diner 
quan aquest nou Govern -que espero que no tingui tants problemes com el 
sortint- atengui els problemes de la ciutadania i es deixi de fer música “de 
organillo y pandereta”, que és el que toca als governants. 
 
 A continuació pren la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, manifestant que el dia 27 de març va dirigir una carta a la Consellera 
de Benestar i Família en aquell moment, la senyora Ana Simó, plantejant-li 
molts temes de la ciutat, no només aquest, i per tant, crec que -com vaig 
explicar a la Junta de Portaveus- ara el Govern està en funcions, els 
pressupostos de la Generalitat es tindran que fer, suposo, que al gener i 
esperem que ho faci el Govern que decideixin els ciutadans. 
 
 Després d’això la Moció queda redactada en els següents termes: 
 
 “En la passada comissió de selecció dels Projectes de Ciutat, 
l’Associació La Gavarra de Gent Gran de Cornellà presentava un estudi del 
que es desprenien les mancances prou evidents que han quedat al casal J. 
Nualart després de les obres realitzades recentment. Algunes d’aquestes 
necessitats eren, per exemple, un ascensor amb cabuda per a una cadira de 
rodes o la falta de lavabos i WC. 
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 La impossibilitat competencial de l’administració local en poder 
valorar la partida pressupostària que caldria destinar pels esmentats 
problemes, ja que l’edifici del casal és de titularitat de la Generalitat, impedia, 
doncs, que des de l’Ajuntament es donés resposta directa. 
 
 Des del Partit Popular de Cornellà entenem que aquesta falta de 
competència no ha de significar la no intervenció de l’administració municipal, 
que ha de ser la més propera per al ciutadà. Creiem que és obligació dels 
Ajuntaments la protecció social de la gent gran i depenent. 
 
 Per tot el que s’exposa, el Grup Municipal del Partit Popular 
sol·licita: 
 
 Que el Ple de l’Ajuntament de Cornellà doni suport a la intervenció 
que davant la Generalitat de Catalunya va realitzar el Sr. Antonio Balmón, 
Alcalde de la ciutat, el passat 29 de març en la que sol·licitava la solució 
immediata de les esmentades mancances.” 
 
 
 
 
 VOTACIÓ 
 
 Sotmesa a votació la Moció és aprovada per unanimitat dels 
assistents. 
 
Vots a favor: 
 
Grup Municipal del PSC (PSC-PSOE)-PM, senyores/rs Antonio Balmón 
Arévalo, Vicenç Badenes Teixidó, Susana Cordero Rojas, Sergio Fernández 
Mesa, Juan Antonio García Díaz, Jordi García Guitart, Rocio García Pérez, 
Rosa Eva Granadal Gálvez, Perfecto Madrid Olmos, Antonio Martínez Flor, 
Aurora Mendo Sánchez, María José Mont Rieiro i José Luis Morlanes Galindo. 
 
Grup Municipal d'ICV-EA-EPM, senyores/r Carmen Romero López, Elisa 
Corral Lozano i Miguel López Sánchez. 
 
Grup Municipal del PP, senyores/r Mª Isabel Espinosa Fernández, Manuel 
Jesús Casado Ruiz i María José Díaz Algarín. 
 
Grup Municipal d’ERC-AM, senyora/r Pilar Albiol i Gilabert i Salvador 
Colominas Tutusaus. 
 
Grup Municipal de CiU, senyors Nèstor Artís i Villena i Francesc Molina i 
Núñez.  
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 3.- Informació de l’Alcaldia sobre estadística de violència de 
gènere.  
 
 Tot seguit el senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, pren la 
paraula per informar que des de l’últim Ple del mes de juny van ser 6 les 
dones mortes per violència masclista i el total de víctimes de l’any 2006, són 
49 dones i 3 menors. 
 
 Afegeix que voldria incorporar a aquesta informació un tema que és 
que el dilluns passat es va signar per part de l’Ajuntament de Cornellà un 
conveni per fer el primer estudi de camp per investigar els efectes psicològics 
de la violència de gènere. Aquest conveni es va signar amb la Fundació Sant 
Joan de Deu per la Recerca i la Docència, el Servei d’Atenció Primària del Baix 
Llobregat del Centre de l’Institut Català de la Salut, l’Hospital Universitari de 
la Vall d’Hebrón i el Departament de Salut de la Generalitat de Catalunya.  
 
 Des de l’any 2002, hi ha un grup de recerca per l’anàlisi sobre 
violència psíquica. Com podeu comprendre, és evident que el que fa referència 
al maltractament físic és molt obvi el poder demostrar-ho però, en canvi, la 
vulnerabilitat que significa la pressió psicològica sobre una dona és molt més 
difícil establir un protocol d’actuació entre les diferents parts que actuen i que 
tenen que interferir sobre aquest tema. Han treballat des de el 2002, han anat 
fent una metodologia, i per tant l’Ajuntament de Cornellà mitjançant el Centre 
d’Informació i Recursos per a les dones, participarà en aquest treball de camp 
que durarà aproximadament un any.  
 
 
 4.- Precs i preguntes 
 
 Continua amb l’ús de la paraula el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, indicant que hi ha una pregunta per escrit formulada pel Grup 
d’Esquerra Republicana, sobre les obres que s’estan duent a terme a diferents 
carrers del Barri de la Gavarra i que és la següent: 
 
 “Hem constatat que les obres que s’estan duent a terme a diferents 
carrers del barri de  La Gavarra ocasionen molèsties als veïns. 
 
 1r. Voldríem saber si l’Ajuntament ha fixat una data límit 
d’acabament de les obres tenint sobretot en compte l’inici del curs escolar al 
setembre?. 
 
 2n. Voldríem saber quina és la raó de mantenir tancats a la 
circulació fins a tres carrers correlatius amb les molèsties que això provoca 
sobretot a residents i comerciants?. 
 
 3r. Voldríem saber quina és la raó per la qual no s’ha asfaltat 
encara el carrer Ramoneda que només està pendent d’aquesta actuació per 
donar l’obra per acabada?. 
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 4r. Voldríem saber si tenint en compte les obres al barri de Gavarra 
s’ha previst algun tipus d’actuació en l’espai que podríem anomenar “plaça” 
comprés entre l’edifici del cinema Pisa i els carrers Ramoneda, Mossèn 
Andreu, Avinguda República Argentina i carrer Travessera. 
 
 La pregunta ha estat contestada per escrit i diu el següent: 
 
 “En primer lloc, dir que durant l’execució d’aquestes obres no hem 
rebut cap queixa de l’Associació de Veïns, en les reunions que hem vingut 
mantenint per a el seu seguiment, tampoc de cap veí o veïna. 
 
 En quant a les seves preguntes en concret: 
 
 1r. Tots els projectes tenen fixats uns terminis d’execució en els 
contractes. 
 
 2n. Els carrers han estat sempre oberts a residents i comerciants, 
llevat de moments puntuals. 
 
 3r. L’asfalt es realitzarà tot durant el mes d’agost, per a que les 
molèsties que es puguin ocasionar siguin les menys possibles. 
 
 4r. Aquest espai no és propietat de l’Ajuntament.” 
 
 Tot seguit pren la paraula la senyora Pilar Albiol i Gilabert, com a  
Portaveu del Grup Municipal d’ERC-AM, per indicar que tenia una altra 
pregunta que és que a la mateixa zona de la Gavarra, al carrer Mossèn 
Andreu, hi havia unes moreres i altres arbres però, com no sóc botànica no 
diré quin arbre era perquè no me’n recordo, però en tot cas, sí que hi havia 
unes moreres i era saber a on anat a parar els arbres que allà hi havia, perquè 
arrel de la rehabilitació del carrer ja fa temps que van desaparèixer i ara la 
pregunta és,a on estan ubicats?. 
 
 Continua la seva intervenció la senyora Pilar Albiol dient que vol fer 
un prec que suposa que potser algú l’ha informat en algun lloc però en tot cas, 
no l’ha sabut veure i és sobre les mesures de sequera que sempre preparem en 
aquestes dates, si són exactament les mateixes de l’any passat, o si no com 
que no hi ha alarma de l’aigua, no hi ha les mesures presses o saber com està 
aquest tema. És un prec que sembla una pregunta però, bé, en tot cas, si m’ho 
podeu explicar després, ja està. 
 
 Pren la paraula seguidament el senyor Alcalde, Antonio Balmón 
Arévalo, manifestant que a la Pregunta ja contestarem al Ple de setembre i al 
Prec, doncs, prenem nota. 
 
 A continuació intervé la senyora Mª Isabel Espinosa Fernández, com 
a Portaveu del Grup Municipal del PP, per indicar que té dues preguntes. Una 
és en què consisteix el Pla aquest del calor que tant ha sortit a la premsa, el 
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Pla contra les efectes del calor i que se’m passi un informe sobre el que s’està 
fent. 
 
 I la segona pregunta és si Tecsalsa segueix sent l’empresa més 
important que fa els nostres jardins a Cornellà, perquè he vist que a Can Suris 
té posat un cartell una altra empresa de jardineria i m’ha cridat l’atenció. A 
Can Suris, el que són els voltants de Can Suris, tenen posats uns cartells 
“Ajardinamientos” no se que més. No sé si Tecsalsa ha canviat de nom o és 
que s’ha cedit a una altra empresa i llavors la meva pregunta és perquè 
m’estranya que un equipament públic no el faci la nostra empresa a Cornellà 
 

 El senyor Alcalde, Antonio Balmón Arévalo, intervé per assenyalar 
que quant a la primera pregunta ja contestarem el mes de setembre, tot allò 
que s’està fent contra el cop de calor amb totes les dades, i respecte del segon 
punt és molt senzill. Allò és una obra de la Junta de Compensació, és una 
obra de construcció, no de manteniment i, per tant, ho fa l’empresa que hagi 
decidit la Junta de Compensació. El manteniment de la Ciutat ho continua 
fent, evidentment, Tecsalsa.  
 
 Tot el que és la reurbanització d’aquella plaça i enjardinament ho fa 
la Junta de Compensació, no ho fa l’Ajuntament, estem parlant de construcció 
no de manteniment. 
 
 
 I no havent-hi més assumptes a tractar, s'aixeca la sessió a 
indicació de la Presidència, quan són les vint hores i vint minuts, de la qual 
s’estén la present acta, que és signada per l'Alcalde-President, juntament amb 
mi, la Secretària General, que ho certifico. 
 
 


